
J e g y z ő k ö n y v 
 
 

Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2007. június 28-i üléséről, 
hangszalagról 

 
Jelen vannak:  Ormai István polgármester, Rákóczy Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester, Dr. Bakács Tiborné (aki később érkezik),Bakos József,  
Batka Gyula, Boros Bálint (aki később érkezik), Csendesné Murányi Ibolya, 
Greller Károly, Kovács Károly, Melsin Valentin, Dr. Novák János, Piri 
Attila, Tátrai Jenő – képviselők, 

 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző, Vucskics Anna aljegyző, Dr. Gyenesei István 

országgyűlési képviselő, Dr. Kövesdi Ibolya jogtanácsos, Kliment Tiborné, 
Svégel Gábor, Dr. Druzsin Mónika irodavezetők, Zöldi Aurélia, a 
Városgondnokság igazgatója, Balláné Fellegi Anikó, a Bárdos Lajos 
Általános Iskola igazgató-helyettese, Szakályné Pintér Mária, az Árpád 
Fejedelem Általános Iskola igazgatója, Dr. Bóta László, a Kórház-
Rendelőintézet főigazgató főorvosa – meghívottak  

 
Távol maradt: Dr. Barbalics István, Hubay Sándor, Dr. Ludas László képviselő 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit. Megállapítja, hogy a 
képviselő-testület – 12 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
Ormai István polgármester javasolja a képviselő-testületnek, hogy a jegyzőkönyv hitelesítők 
Kovács Károly és Dr. Novák János képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 12 – igen  
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
  
211/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2007. június 28-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Kovács Károly és Dr. Novák János  
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő 
napirendeket tárgyalja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 12 – igen szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
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212/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja, és az alábbi napirendeket tárgyalja:  
 
1/A.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 5/2007. (II. 16.),  

az Önkormányzat 2007. évi költségvetéséről szóló rendelete módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

1/B.) Előterjesztés a helyi önkormányzatok létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos 
többletkiadások igénylésének pályázatáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés az önkormányzat vagyonáról, a vagyonhasznosításáról, használatának és 

forgalmának rendjéről szóló 43/2001. (XI. 30.) rendeletének módosítására 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
3.) Előterjesztés a Kórház-Rendelőintézet működtetésbe adásának előkészítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés egészségügyi gép-műszer beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás 

megindítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 

20/2004. (VI. 1.) rendelet módosításáról és a megállapodás meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
6.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló lakások 

elidegenítéséről és azok feltételeiről szóló 31/1997. (XI. 26.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
7.) Előterjesztés a helyi építési szabályrendelet módosítási koncepciójának kiegészítésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés pályázati támogatást elnyert programok módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés az Európai Gazdasági Térség Finanszírozási Mechanizmus és a Norvég 

Finanszírozási Mechanizmus pályázati felhívásához illeszkedő  projekt-koncepciók 
beadásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Kiszely u. 8-10. sz. társasház kártérítési igényéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
11.) Előterjesztés állami tulajdonú ingatlanok  önkormányzati tulajdonba kerüléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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12.)  Előterjesztés a Nagyatád, József Attila és Szentkirályi utcában lévő telkek értékesítési 
feltételeinek meghatározásáról  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

13.)  Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő iroda 
hasznosításáról  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

14.)  Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utca 8. szám alatti társasház földszintjén lévő 
helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
15.) Előterjesztés a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő keleti 

bejáratú helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
16.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

17.) Előterjesztés a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő déli 
bejáratú üzlethelyiség hasznosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
18.) Előterjesztés a Nagyatád, Mező utcában lévő nagyatádi 2736/11 helyrajzi számú 

telephely vevőjének kijelöléséről 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

19.) Előterjesztés a Nagyatád, Ámor utcában lévő 3263 helyrajzi számú telek szabadkézből 
történő értékesítésére vonatkozó kérelem elbírálásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

20.) Előterjesztés a Nagyatád, Tölgyfa utcában lévő 3269 helyrajzi számú telek 
szabadkézből történő értékesítésére vonatkozó kérelem elbírálásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

21.) Előterjesztés a Nagyatád, Háromfai utca 10. szám alatti idegen tulajdonnal beépített 
ingatlan értékesítéséről 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

22.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi-tér 1/A. szám alatti bérlő bérbeszámítási 
kérelmének elbírálásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
23/A.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
  Előadó: Tátrai Jenő, a bizottság elnöke 
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23/B.) Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága átruházott hatáskörben hozott 
döntéseiről 
Előadó: Boros Bálint, a bizottság elnöke 

 
24/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
24/B.)  Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
    Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
25.) Egyebek 
 Előterjesztés a képviselő-testület 175/2007. (V. 31.) számú határozatának módosítására 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
26.) Interpellációk  
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1/A.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 5/2007. (II. 16.),  

az Önkormányzat 2007. évi költségvetéséről szóló rendelete módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Ez a rendelet-módosítás három dolgot tartalmaz. Kettő értelem szerinti átvezetés a rendeleten. 
A Közigazgatási Hivatal az önkormányzatokat és a kistérségi társulásokat észrevétel 
formájában felhívta arra, hogy a költségvetés szerkezetét úgy alakítsák át, hogy az mindenütt 
egységes legyen.  Mindazokat az előirányzatokat, költségsorokat, amelyeket eddig más néven, 
vagy más soron szerepeltettek, eszerint az egységes rend szerint szerepeltessék. Ennek a 
Közigazgatási Hivatal által tett észrevételnek valamennyi vonatkozását átvezették a 
költségvetésen, az észrevételt elfogadták. 
A másik módosítás az Alapfokú Közoktatási Intézmény költségvetését tartalmazza most 
egységesítve, és van bent egy 4 millió forintos előirányzat növelés a Polgármesteri Hivatalnál 
arra, hogy amennyiben a testület úgy dönt, akkor a kórház vagyonának a vagyonértékelésére 
sor kerülhessen.  
Az előterjesztéshez két kiegészítést tettek. Az egyik a 4. számú melléklet, amely a 
létszámokra vonatkozik, és a 6-os számú melléklet is, ami szintén a létszámokra vonatkozik. 
Ezeknek a pontosítására került sor. Áttekintették a hivatal dolgozói, és egyeztettek arról, hogy 
melyik intézménynél milyen pontos létszámadatokat kell szerepeltetni a meghozott döntések 
függvényében, és ez került pontosításra. 
A határozati javaslathoz 1/A jellel kiosztott kiegészítés az eldöntött 125 millió forintos likvid 
hitelfelvételhez jelöli meg a fedezetet. Ez a határozati javaslat 3. pontjaként kiegészítő 
javaslatként kerül a testület elé. 
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Dr. Bakács Tiborné képviselő. A képviselő-testület 
létszáma: 13 fő 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 1/A. napirend határozati javaslatát, a 3. 
pontra vonatkozó kiegészítéssel együtt. 
 
A képviselő-testület az 1/A. napirend határozati javaslatát – a 3. ponttal történő kiegészítéssel 
együtt – 10 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett – elfogadja, és a következő határozatot 
hozza: 
 
213/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1.)  Nagyatád Város Képviselő-testülete a Dél-dunántúli Regionális Közigazgatás 

Hivatal 3-1066/2007. számú, Nagyatád Város Önkormányzata 5/2007. (II.16). 
számú rendelete elleni törvényességi észrevételt elfogadja, a költségvetési 
rendeletben a változásokat átvezeti. 

 Határidő: azonnal 
        Felelős: Ormai István polgármester 
  
2.)  A Képviselő-testület elrendeli, hogy a közalkalmazottak részére kerüljön kifizetésre 

a 2007. január és február hónapra a 2006. évi szabályozás szerint járó étkezési 
hozzájárulás összege. Felkéri az intézmények vezetőit, hogy a különbözetről 
készítsenek név szerinti elszámolást a Pénzügyi Iroda részére. A többlet kifizetés 
összege a 2007. augusztusi rendelet-módosításkor átvezetésre kerül, a kifizetésről 
2007. szeptember 30-ig kell gondoskodni. 

        Határidő: 2007. augusztus 6. 
        Felelős:  Ormai István polgármester 
                    Valamennyi önállóan és részben önállóan gazdálkodó intézmény vezetője   
                       Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető 
 
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

178/2007. (V. 31.) sz. határozatának 1. pontjában elfogadott,  egy éves lejáratú, több 
devizában igénybe vehető, a Kereskedelmi és Hitelbank Nyrt-nél felvételre kerülő, 
125.000 eFt hitel biztosítására a 2707/2 hrsz-ú, az Ipari Park területén lévő 
ingatlanra, jelzálog bejegyzésre kerüljön.  
Határidő: értelem szerint 
Felelős:  a szerződés aláírásáért: 
 Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet, a létszámokra vonatkozó 
pontosítással együtt. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet – a létszámokra vonatkozó pontosítással együtt – 10 
igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 21/2007. (VI. 29.) rendelete az 
önkormányzat  2007. évi költségvetéséről szóló 5/2007. (II. 16.) rendeletének módosításáról, 
a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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1/B.) Előterjesztés a helyi önkormányzatok létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos 
többletkiadások igénylésének pályázatáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztés arra irányul, hogy az eddigi döntések nyomán a kiszámítható és rögzíthető 
létszámleépítéshez kapcsolódó pályázatot beadhassák. Ez az előterjesztés azért készült, hogy 
a határozati javaslatban foglaltakat csatolni tudják a pályázathoz, hiszen ez egy lényegi eleme. 
Az asztalon lévő határozati javaslatban pontosították a számokat, a kiküldött anyagban egy 
sor kimaradt a határozati javaslatból. 
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Az eredeti anyagban a létszámcsökkentést követően jóváhagyott létszám 1220,5 fő volt, a 
kiosztott anyagban pedig 1161,5. Összességében 108 fővel kevesebb a foglalkoztatott 
létszám? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Most pontosan kiszámították, hogy az eddigi létszámcsökkentések következtében mennyi a 
pontos létszám, és jelenleg ennyi. 
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület 
létszáma: 14 fő 
 
Ormai István polgármester: 
A határozati javaslatban szereplő létszámoknak két tétele van. Van egy összesen sora, és van 
egy olyan tétele, ami azt tartalmazza, hogy intézményeknél, az önkormányzat által hozott 
döntések nyomán hogyan változott a létszám. A nagy különbség abból adódik, hogy a 
szociális szolgáltató központot átadták a kistérségnek fenntartásra. Az a létszám átkerült a 
társulás fenntartásába. Ez nagy létszám volt, és ez okozza a vastagon szedett sorok közötti 
nagy számszaki különbséget.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 1/B. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 1/B. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
214/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 48/2007. (II. 15.) számú 

határozatával az Egyesített Óvodában 3 fő, a Babay József Általános Iskolában 3 fő, 
az Árpád Fejedelem Általános Iskolában 3 fő, a Bárdos Lajos Általános Iskolában 2 
fő, a Polgármesteri Hivatalban 1 fő, a Városgondnokságnál 1 fő, a Kórház-
Rendelőintézetben 6 fő, továbbá a 95/2007. (III. 29.) számú határozatával a 
Polgármesteri Hivatal Városi Kincstári Csoportjánál 1 fő, a 148/2007. (IV. 26.) 
számú határozatával a Kórház-Rendelőintézetben 11 fő létszámcsökkentés 
végrehajtása következtében felmentéssel járó munkajogi intézkedések 
többletkiadására pályázatot nyújt be. 
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A létszámcsökkentés végrehajtása következtében az engedélyezett létszám az 
alábbiak szerint módosult: 

 
      2006. évi költségvetésben jóváhagyott létszámkeret: 
       

- Önkormányzat összesen: 1 269,5  fő  
   
   Ebből: - Egyesített Óvoda 69     fő 
               - Babay József Általános Iskola 45,5  fő 
              - Árpád Fejedelem Általános Iskola 62    fő 
              - Bárdos Lajos Általános Iskola 48    fő 
              - Polgármesteri Hivatal (igazgatás) 67   fő   
               - Polgármesteri Hivatal Kincstár                                     5  fő            
              - Városgondnokság 50   fő 
              - Kórház-Rendelőintézet 682  fő 
 

       A létszámcsökkentést követően jóváhagyott létszám:         
 
       - Önkormányzat összesen: 1  161,5  fő 
           Ebből:- Egyesített Óvoda 65     fő 
                      - Babay József Általános Iskola 41,5  fő 
                   - Árpád Fejedelem Általános Iskola 59     fő 
                   - Bárdos Lajos Általános Iskola 45     fő                                       
                   - Polgármesteri Hivatal (Igazgatás) 64     fő 
                   - Polgármesteri Hivatal Kincstár 4     fő 
                     - Városgondnokság 46     fő 
                  - Kórház-Rendelőintézet 656     fő 
                 
2.)   A képviselő-testület nyilatkozik, hogy az önkormányzat  költségvetési szerveinél és a 

polgármesteri hivatalnál a meglévő üres álláshelyeken, az előreláthatólag 
megüresedő álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken, illetve szervezeti 
változás, feladatátadás következtében az önkormányzat fenntartói körén kívüli 
munkáltatónál a létszámcsökkentéssel érintett álláshelyeken foglalkoztatottak 
munkaviszonyban töltött idejük folyamatosságának megszakítása nélküli 
foglalkoztatására nincs lehetőség.  

 
Határidő: 2007. július 15.  
Felelős: Ormai István polgármester 
 

 
2.) Előterjesztés az önkormányzat vagyonáról, a vagyonhasznosításáról, használatának és 

forgalmának rendjéről szóló 43/2001. (XI. 30.) rendeletének módosítására 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A vagyonhasznosításról szóló rendelet amiatt kerül módosításra, mert az önkormányzatokról 
szóló törvény és az Államháztartási Törvény lehetőséget biztosít az önkormányzatok számára 
január 1-től arra, hogy vagyonkezelői szerződéssel vagyonkezelési jogot adjon a 
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közfeladatainak átadásához kapcsolódóan. Ennek a feltételrendszerét helyi rendeletben kell 
meghatározni, ezért a vagyonos rendelet módosításába tették be ezt a szabályozást, ami a 
vagyonkezelői jog megszerzéséhez, gyakorlásához, és a vagyonkezelés rendszeréhez 
kapcsolódik. Erről szól ez a rendelet-módosítás. 
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Mit jelent a korlátozottan forgalomképes ingatlanvagyon kategóriája? Mely törvényi 
rendelkezés ad felhatalmazást az önkormányzatnak a jelen kiegészítő önkormányzati rendelet 
megalkotására? A jegyző asszony az ÁHT-t említette. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A korlátozottan forgalomképes vagyon olyan vagyoni körbe tartozik, ahol a tulajdonos 
rendelkezési jogában bizonyos korlátozások vannak. Pl. a kötelező feladatok ellátásához 
szükséges vagyon, és más, az Ötv.-ben meghatározott vagyoni jogosítvány. 
Az Államháztartásról szóló törvény 105. §-a határozza meg a vagyonkezelési jog lehetőségeit, 
valamint alapvető felhatalmazást az önkormányzatokról szóló törvény 80/A szakasza adja 
meg. 
 
Bakos József képviselő: 
Megkéri jegyző asszonyt, a törvények számát még egyszer ismertesse.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 80/A szakasza, és az Államháztartásról 
szóló 1992. évi XXXVIII. törvénynek a 105. §-a. 
 
Ormai István polgármester: 
Ez a rendelet arról szól, hogy az önkormányzat ilyen módon is hasznosíthatja a vagyonát, és 
egy szabályt tartalmaz, hogy milyen eljárási rendben, milyen szabályok, és feltételek 
betartásával hasznosíthatja az önkormányzat a vagyon hasznosításba adás címén, ilyen céllal. 
Ez egy szabályrendelet-kiegészítés. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet 12 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonáról, a 
vagyonhasznosításról, használatának és forgalmának rendjéről szóló – 43/2001. (XI. 30.) 
rendelet módosításáról szóló 22/2007. ( VII. 1.) – rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
 
3.) Előterjesztés a Kórház-Rendelőintézet működtetésbe adásának előkészítéséről 

Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van: Dr. Bóta László főigazgató főorvos 
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Ormai István polgármester: 
A képviselő-testület többször tárgyalt már erről a témáról. Ez az előterjesztés összefoglalja, 
hogy azt a folyamatot hogyan lehet végig vinni, hogy a képviselő-testület, mint a kórház-
rendelőintézet tulajdonosa és fenntartója, eljusson odáig, hogy érvényes ajánlatok birtokában 
döntést tudjon hozni arról, hogy működtetésbe adja-e a kórházat vagy pedig nem. Ez az 
előterjesztés ezzel foglalkozik. Egymással párhuzamosan, de egymással szorosan összefüggő 
módon két folyamat zajlik. Az egyik a működtetésbe adás, a feladat átadásának, és a feladat 
ellátás biztosításának a kérdése, azaz az intézmény működtetése. Ezt egy ajánlattételi felhívási 
pályázati dokumentáció elkészítésével lehet elindítani, ami azt tartalmazza, hogy az 
önkormányzatnak milyen feltételei vannak, milyen szempontokra, és milyen témákra kér 
egyértelmű programot, és mindezekhez milyen garanciák hozzárendelését kívánja meg. 
Ezekben írják le azt, hogy mihez ragaszkodik az önkormányzat, milyen feltételei vannak, ezen 
feltételek között gazdasági, pénzügyi, szakmai – a munkaviszonyokat, a finanszírozást, a 
fejlesztést érintő – feltételek vannak. Orvos-szakmai, pénzügyi-gazdasági, fejlesztési 
programot fognak kérni, és bank garanciát mindazok megvalósításához, amelyeket feltételül 
szabnak, és amelyekhez ezt precízen és tényszerűen hozzá lehet kötni. A másik, az ehhez a 
feladatellátáshoz szükséges vagyon hasznosítási lehetőségének a biztosítása, tehát a kórházi 
működéshez szükséges vagyon vagyonhasznosítási eljárás során történő használatba adása. 
Ezen előterjesztés értelmében azt a feladatot kell elvégezni, hogy az augusztusi testületi ülésre 
kész pályázati felhívást, feltételrendszert, dokumentációt kell készíteni, illetve a 
vagyonértékelés birtokában kell, hogy legyen a képviselő-testületnek, hogy ezt a folyamatot el 
tudja indítani. Ezt követően kinyílik az ajánlattételi időszak, és amennyiben van ajánlat, és az, 
vagy azok érvényesek, akkor annak a bírálata, értékelése, feldolgozása, és döntés arról, hogy 
van-e olyan ajánlat, amely tartalmában, garanciáiban elfogadható a fenntartó, a képviselő-
testület számára.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Sasvári Tamás alpolgármester az előző ülésen felolvasott egy anyagot, amiből az derül ki, 
hogy a megyei önkormányzat a Kaposi Mór Megyei Kórházat gazdasági társasággá kívánja 
alakítani, és az általa elmondottakból az derül ki, miszerint azt a látszatot keltette, hogy 
nyereségérdekelt gazdasági társaság formájában kívánják a jövőben ezt az intézményt 
üzemeltetni. Ez nem felel meg a valóságnak, mert a tervek szerint nonprofit formájában 
kívánják működtetni. Az alpolgármester urat kérdezi, hogy birtokában van-e ennek az 
információnak?  
Polgármester úrtól kérdezi a május 31-i üléssel kapcsolatban: a március 12-i ülésen, amikor a 
Medical Investments-nek a kórház működtetésére tett ajánlatát megismerte a testület, akkor 
azt a határozatot hozta, hogy tovább-gondolásra alkalmasnak találja ezt a javaslatot, és 
felkérte a társaságot arra, hogy konkrét, a kórházra vonatkozó ajánlatot tegyen, és ehhez a 
kórház adatait vegye igénye. Az átvilágítást végző személyek megjelentek a kórházban, 
akiktől azt az információt kapta, hogy ők nem a Medical Investments alkalmazásában állnak, 
hanem – mivel a nevezett cégnek nincsen átvilágító csapata – megbízott egy ezzel foglalkozó 
profi céget, a Citi Fund Kft.-t. Ezek után a múltkori ülésen láttak a Citi Fund által, a kórházról 
készített átvilágító anyagot. Miért fizetett Nagyatád Város Önkormányzata a polgármester úr 
elmondása szerint 450 ezer forintot egy olyan átvilágító anyagért, amit más rendelt meg és 
más is fizetett? Ennek mi volt az oka? 
Jegyző asszonytól kérdezi: a közbeszerzési törvény előírja, hogy egy adott beszerzés nyomán  
vizsgálni kell azt is, hogy az ilyen jellegű beszerzések értéke mekkora összeget képviselt az 
azt megelőző egy évben, és egy adott beszerzés közbeszerzés-köteles-e vagy sem. Ilyen 
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szakértői anyagra az ezt megelőző egy évben mennyit költött az önkormányzat, kellett volna-e 
közbeszerzési eljárást indítani, vagy nem érte el azt az összeget, és teljesen jogszerűen járt-e 
akkor, amikor mindenféle eljárás nélkül megbízott egy céget az átvilágítás elvégzésével.  
Az egészségügyi ellátórendszer fejlesztéséről szóló 2006. évi CXXXII. törvény 13. §-a 
értelmében az egészségügyi szolgáltatónál más vezetői megbízatást nem tölthet be, és 
egészségügyi tevékenységet csak a szakképesítés szerinti tevékenység gyakorlási jogának 
szükséges mértékben végezhet a vezető. Ezt a törvényt 2006. december 18-án fogadta el az 
országgyűlés azzal, hogy ez a 13. § 2007. július 1. napjával hatályba lép. Ettől az időponttól 
kezdve egyszemélyben a kórház vezetői posztját és osztályvezetői posztot nem tölthet be 
ugyanaz a személy. Ebben az irányban történt-e valamilyen lépés? 
Polgármester úrtól kérdezi, hogy a május 31-i ülésen a kórházas előterjesztés határozati 
javaslatában szerepelt: „A képviselő-testület elrendeli, hogy kerüljön kidolgozásra a Nagyatád 
Város Önkormányzata Kórház-Rendelőintézet működtetésbe adásának feltételrendszere, 
szempontjai és azok garanciális elemei. A dokumentum tartalma és jellege egy ajánlattételi 
felhívást követően készüljön el. Határidő: 2007. júniusi testületi ülés, felelős: Ormai István 
polgármester.” Ennek ellenére ez a bizonyos előterjesztés egyetlen lapból áll, ami az említett 
határozati javaslatnak nem felel meg. Kérdése, hogy mi ennek az oka? 
 
Ormai István polgármester: 
Neki is van egy kérdése, a kérdés költői. Tárgyalnak egy előterjesztést, egy témát. Az egyik 
önkormányzati képviselő a napirend tárgyalása során feltett öt kérdést. Az öt kérdésből egy 
érinti a napirend tárgyát, témáját. Vajon helyes-e ez, vajon nem illik-e erre az eljárásra az 
obstrukció kifejezés, az időhúzás, a halogatás, a felesleges témakörök fölvetése, a figyelem 
elterelése a lényegről. 
 
Bakos József képviselő: 
Nem kívánt szólni, de polgármester úr generálja a kérdést. Vajon polgármester úr időt húz? A 
korábbi testületi ülésen született egy határozat, hogy tegyen javaslatot az ajánlattevő, hogy 
tulajdonképpen mit is akarnak. Az ajánlat helyett polgármester úr előállt egy átvilágítással, 
amit nem rendelt meg a testület. Nem tudja, milyen felhatalmazás alapján intézkedett 
polgármester úr. Megkérdezi a jogi tanácsnokot, hogy nem merült-e fel a fegyelmi felelősség 
kérdése, hogy a polgármester rendre nem hajtja végre a testület határozatát? Az előző ülés 
határozata nem erről szólt. Egyetért, hogy időhúzás folyik. 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Általában tudatában van annak, hogy mit mond, igyekszik nem beszélni „hülyeségeket.” 
Természetesen tud arról, hogy a Kaposi Mór Kórházat nonprofit, 100 %-os önkormányzati 
tulajdonú kft.-vé kívánják átalakítani. Mi köze ennek a mai témához? Ő semmilyen látszatot 
nem keltett, elmondta, és felhívta rá a figyelmet, hogy Kaposváron is folyik egy folyamat, 
amelyiknek szeretnék, hogy az eredménye az legyen, hogy a kórház minél jobb helyzetbe 
kerüljön. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A szakértői anyag díja nem érte el a közbeszerzési értékhatárt. Az idén elkészült szakértői 
anyagok közül nagyságrendjében egy sem volt közel a közbeszerzési értékhatárhoz. A 
költségvetési rendelet szerint egyébként szabályozva van az eljárási rend a kis értékű 
beszerzések megvalósítására vonatkozóan. 
Az egészségügyi intézmény vezetői megbízására vonatkozó, hivatkozott jogszabály által 
megadott határidő még nem járt le. Az egészségügyi intézmény vezetőjének feladatára 
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vonatkozóan még folyamatban van az értelmezés, a határidő lejártakor természetesen 
megoldása lesz. 
 
Ormai István polgármester: 
Nem tudja, hogy a képviselő úr kivel, miről beszél, nem kíván a személyes élményei, 
benyomásai és információi alapján ebbe a témába belemenni. Tudja azt, hogy ők mit tettek, 
milyen megbízást és feladatot adott. Nem gondolja, hogy azt kellene a gondolkodása 
középpontjába állítani, hogy a képviselő úr mit vélelmez, mit gondol. A kérdés abszolút 
irreleváns, nem illik ehhez a tárgyhoz, nem is érti egyébként, hogy miről szól a kérdés 
pontosan. Azt gondolja, hogy a képviselő úrnak van egy véleménye, amit kérdés formájában 
mondott el, erre abszolút nem lehet érdemi választ adni, ez a kérdésből következik. 
Ha most itt lenne egy nem teljesen végig gondolt anyag, vagy éppen hiányoznának 
dokumentumok egy ajánlattételi felhíváshoz, akkor az lenne a baj, hogy megalapozatlan, nem 
kiérlelt, hiányoznak belőle dolgok, nincs leegyeztetve. Most azt tartotta helyesnek, hogy a 
testület határozatának értelmében eljárt, végi gondolták, hogy mit kell elvégezni. Erről szól az 
előterjesztés. Leírják, hogy mi az a folyamat, amin végig kell menni. Erről beszélt a napirend 
tárgyalásának az elején. Az, amit ez az előterjesztés és a határozati javaslat tartalmaz, 
pontosan megfelel a testület feladatszabásának, hiszen elindult ez a folyamat. Ehhez kellett 
még ez a közbülső döntési pont. Ez egy nagyon logikus, végig gondolt, megfontolt, és 
felelősségteljes előterjesztés, mert így lehet alapos és megfontolt előkészítő munkát végezni. 
Néhányszor jelezte már a képviselő-testületnek azt, hogy nyilvánvalóan inkább tovább tartson 
egy dolog kimunkálása, mintsem hiányos, vagy esetleg bizonyos részeiben nem teljesen 
kiérlelt anyagot fogadjon el a képviselő-testület. 
 
Dr. Bóta László főigazgató főorvos: 
Az előterjesztésből kiviláglik az, hogy biztosítékokat szeretne a testület, illetve az 
önkormányzat arra, hogy ezen változás a dolgozók szempontjából a legjobb legyen, másrészt 
pedig a fejlesztést tartalmazza. Ez egy előremenekülési folyamat. Itt szeretne Melsin Valentin 
képviselő megjegyzésére reagálni a kaposvári kórház vonatkozásában: az információ fél 
információ. A dolog úgy néz ki, hogy valóban nonprofit gazdasági társasággá akarják 
alakítani, miután a következő lépésben – ha a kolléga úr olvasta esetleg a sajtót, elmondja – 
létrehozzák az ún. Pannon-tengelyt, ami nem más, mint a veszprémi és a kaposvári kórház 
együttműködése, ahova amerikai tőkét kívánnak bevonni. Ennek az első lépése, hogy előtte 
gazdasági társasággá alakítsák, hogy esetlegesen pontosan az a túlzottan bonyolult eljárási 
rend, ami itt is történik, kiiktatható legyen. Nem hiszi, hogy Sasvári alpolgármester úr 
szavahihetőségének kérdését kellett volna fölvetni. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Bakos József képviselő úr által feltett kérdésekre válaszolva elmondja: az a kérdés, hogy a 
polgármester úr milyen jogon kért fel szakértőt, az elmúlt ülésen is elhangzott, és választ is 
kapott rá a képviselő úr. Javasolja, hogy a képviselő úr nézze meg az előző ülésen 
elhangzottakat, újakat nem tud mondani. 
A polgármester úr valóban mulasztást követett el azzal, hogy nem terjesztette a testület elé a 
pályázati kiírással kapcsolatos anyagot, de elháríthatatlan, törvényi okból nem tudta ezt 
megtenni, ezért nincs helye a fegyelmi felelősségre vonásnak, illetve az eljárásnak. Ugyanis a 
jogszabályok világosan kimondják, hogy vagyonértékelés nélkül ezt a pályázatot kiírni nem 
tudják. Semmi más nem történt, mint az, hogy a polgármester úr nem tudta végrehajtani a 
testületi határozatot, illetve annyiban hajtotta végre, amennyiben lehetséges volt, 
vagyonértékelés nélkül. 
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Melsin Valentin képviselő: 
Lehetőség szerint megpróbál nem az újságokból információt szerezni, hanem az illetékesektől 
információt begyűjteni. 
 
Bakos József képviselő: 
Sasvári alpolgármester úr az előző ülésen olyan apropóból hivatkozott a Kaposi Mór Kórház 
helyzetére, hogy miért aggályoskodnak, hiszen Kaposváron is privatizálnak. Tegnapelőtt egy 
másfél órás prezentáció során ismerkedett Dr. Repa Imre professzortól a kórház helyzetéről, 
az alternatívákról, a közeljövőről, és különböző koncepciókról, de semmi olyan konkrét, 
végső döntésről nem tud, amit alpolgármester úr említ. Lehet hivatkozni a kórházra, de nem 
azonos a két intézmény. Miután ott semmiféle konkrét döntés nem született, nem szolgálhat 
támpontul a testület döntéséhez. 
Egyetért azzal, hogy ez egy olyan nagy horderejű kérdés, hogy nem lehet elkapkodni, 
természetesen elő kell készíteni. El kellene gondolkodni, hogy nem kellene-e 
közmeghallgatást tartani a városban ebben a kérdésben, hiszen a város, sőt a régió lakóit és a 
környező önkormányzatokat is érinti. Ha ezért haladnak lassan, akkor egyetért. 
Dr. Novák János jogi tanácsnok válaszával kapcsolatban elmondja, hogy akkor azt kell a 
határozatban leírni, hogy készítsen a polgármester úr vázlatot, és amikor megérett a helyzet, 
tegye meg. Nem tudja, ha ezt más csinálná, hogy nem hajtja végre azt, ami oda le van írva, 
akkor ugyanígy reagálna-e. Ha a testületi határozatban azt írták le, hogy a mai ülésre tegyen 
intézkedéseket a polgármester úr, akkor ne egy egyoldalas időhúzó anyagot kapjanak, akkor 
legyen az, ami el volt határozva. 
Úgy néz ki, mintha ellene lennének a kórház helyzetének megoldására előterjesztett 
elképzeléseknek. Nem. Ők is azt szeretnék, hisz tudják, hogy napról-napra nő az 
adósságállomány, hogy megoldást találjanak, de szeretnék, ha nem hebehurgyán történne, és 
minden kérdésükre lehetőleg megnyugtató választ kapnának. Ígéri, hogy abban az esetben 
azon lesznek, hogy ennek az ügynek a végére minél előbb pontot tegyenek, és a lehető 
legjobb megoldás szülessen. 
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi Bakos József képviselőt: a többes számot hogy kell érteni? 
 
Bakos József képviselő: 
A polgári oldal, ahogy a polgármester úr szokott fogalmazni. 
 
Ormai István polgármester: 
Nem ő szokott így fogalmazni, ezt a képviselő úrék írták le egyszer, ő csak azóta használja. 
 
Ormaik István polgármester szavazásra bocsátja a 3. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 3. napirend határozati javaslatát 11 igen szavazattal, 3 tartózkodás 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
215/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Kórház-Rendelőintézet 

esetleges működtetésbe adásának előkészítésére vonatkozó tájékoztatást tudomásul 
veszi.  
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2. A képviselő-testület megbízza a polgármestert a Kórház-Rendelőintézet 
vagyonértékelésének a költségvetésben meghatározott eljárási rend szerinti 
elvégzésének szervezésére.  

  Határidő: augusztusi képviselő-testületi ülés 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
3. A képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy a Kórház-Rendelőintézet 

működtetésbe és vagyonkezelésbe adására készítse el a pályázati kiírást.  
 Határidő: augusztusi képviselő-testületi ülés 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
4. A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a Kórház-Rendelőintézet 

közalkalmazotti tanácsát, és a megfelelő szintű szakszervezeteket, a 
véleményeztetési eljárás során tájékoztassa a tervezett intézkedésről.  

 Határidő: értelem szerint 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni, hogy lehetőséget kapott a testülettől, hogy folytathassa ezt a munkát. 
 
 
4.) Előterjesztés egészségügyi gép-műszer beszerzésére irányuló közbeszerzési eljárás 

megindítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van: Dr. Bóta László főigazgató főorvos 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 4. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 4. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
216/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a céltámogatás 
útján megvalósuló, egészségügyi gép-műszerek beszerzése érdekében megindítandó 
közbeszerzési eljárás engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési eljárás fajtáját és 
menetét, egyben felhatalmazza a polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2007. június 29. 
 
5.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 

20/2004. (VI. 1.) rendelet módosításáról és a megállapodás meghosszabbításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 5. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 5. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
217/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési folyékony hulladékkezelési közszolgáltatás 
megszervezése érdekében Lábod Község Önkormányzatával a 2004. május 25-én kelt közszolgáltatási 
megállapodás módosítását a melléklet szerint jóváhagyja, annak aláírására felhatalmazza Nagyatád Város 
Polgármesterét.  
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 14 – igen szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a települési folyékony 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) rendelet módosítására 
vonatkozó 23/2007. (VI. 29.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
6.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló lakások 

elidegenítéséről és azok feltételeiről szóló 31/1997. (XI. 26.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 14 – igen szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Nagyatád Város Önkormányzata 
tulajdonában álló lakások elidegenítéséről és azok feltételeiről szóló 31/1997. (XI. 26.) 
rendelet módosítására vonatkozó 24/2007. (VI. 29.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
 
 
 
 
 
7.) Előterjesztés a helyi építési szabályrendelet módosítási koncepciójának kiegészítésére 

Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 7. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 7. napirend határozati javaslatát 12 igen szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
218/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 27/2007 (I. 25.) számú, 
valamint a 103/2007 (III. 29.) számú határozatát, a mely Nagyatád Város helyi építési 
szabályzatának és szabályozási terveinek módosítási koncepciójára vonatkozik, az 
alábbiakkal egészíti ki: 
 
A Városi Strand és Termálfürdőtől délre eső terület övezeti szabályozását kell oly 
módon megváltoztatni, hogy az épülő uszoda ingatlana (75/12 hrsz.) egy területként 
funkcionálhasson a strand ingatlanával (75/7 hrsz.). 
 
A Nagyatádi Ipari Park és környezetének szabályozását szükséges megváltoztatni úgy, 
hogy a 68-as fő közlekedési úttól északra eső területen nagyobb beépíthetőségre adjon 
lehetőséget a szabályzat, míg a déli oldal ezt a sűrűbb beépítettséget feloldva lazább 
szerkezetűvé váljék, megőrizve a környezet jelenlegi beépíthetőségi összhangját. A 
szabályozás módosítása elsősorban a beépítési százalékra és az építmény-magasság 
átgondolására terjedjen ki.  
 
A Szabadság téri telektömb lakótelek-méreteit egységesíteni, illetve közelíteni szükséges 
a „Lke5” és a „Lke13” övezet vonatkozásában.  
 
A Szoborpark területétől délre eső övezeti besorolást kell oly módon megváltoztatni, 
hogy az lehetőséget adjon korlátozott mértékű lakóépület építésére, a jelenleg „Et” 
övezeti besorolást célszerűen „Má” övezeti  kategóriába szükséges átsorolni.  
 
A Kórház-rendelőintézet telektömbjében meghatározott „Kü-k” övezeti kategórián belül 
a minimum telekméretet szükséges megváltoztatni a jelenleg „K” besorolás helyett  3000 
m2-re. 
 
A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy a fenti kiegészítéssel a 
módosításra vonatkozó előkészítő munkát, eljárást folytassa le.  
 
Határidő:     értelem szerint 
Felelős:        Ormai István polgármester 
 
 
8.) Előterjesztés pályázati támogatást elnyert programok módosításáról 

Előadó: Ormai István polgármester 
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A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8. napirend határozati javaslatát. 
 
 
A képviselő-testület a 8. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 
219/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért az elnyert 
támogatások alábbi módosításával: 
 
1.) Városi Kórház vizesblokk felújítás 
Nagyatád Város Önkormányzata a 33.574 Ft támogatási maradványösszegről lemond. A 
támogatási szerződés forrásösszetételének változását az alábbiak szerint elfogadja: 
 

 Eredeti támogatási szerződés Ft Megvalósult program Ft 
Megnevezés 2006 2007 összesen 2006 2007 összesen 
Saját forrás    867.300 3.058.300 3.925.600    862.549 3.041.549 3.904.098 
Támogatás 2.000.000 7.052.400 9.052.400 1.992.582 7.026.244 9.018.826 
Összesen 2.867.300 10.110.700 12.978.000 2.855.131 10.067.793 12.922.924 
 
2.) Városrészi központ létrehozása épület-felújítással  
Nagyatád Város Önkormányzata a támogatási szerződés tervezett befejezés 
időpontjának 2007. 12. hónapot elfogadja. 
 
3.) Városrészi többfunkciós nappali ellátást biztosító központ létrehozása  
Nagyatád Város Önkormányzata a támogatási szerződés tervezett befejezés 
időpontjának 2007. 12. hónapot elfogadja. 
 
4.) Városi Könyvtár rekonstrukciója 
Nagyatád Város Önkormányzata a támogatási szerződés tervezett befejezés 
időpontjának 2008. 12. hónapot elfogadja. 
 
5.) Étkeztetés és házi segítségnyújtás fejlesztése 
Nagyatád Város Önkormányzata a támogatási szerződés tervezett befejezés 
időpontjának 2007. 09. hónapot elfogadja. 
 
Határidő:  értelem szerint 
Felelős:     Ormai István polgármester 
 
 
 
9.) Előterjesztés az Európai Gazdasági Térség Finanszírozási Mechanizmus és a Norvég 

Finanszírozási Mechanizmus pályázati felhívásához illeszkedő  projekt-koncepciók 
beadásáról 
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Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Ebből az alapból az önrész teljes egészében igényelhető? Milyen elgondolásból került bele a 
pályázatba jelen esetben a kórház? 
 
Ormai István polgármester: 
Az önerő alap is korlátozott, nem lehet a saját erő 100 %-át elnyerni, 40 és 60 % között 
mozog az az intervallum, amit saját részből ki lehet váltani. 
Gondolkodtak természetesen azon, hogy mi lesz a kórházzal. Ha marad a jelenlegi 
működtetési formában, akkor az önkormányzat érdekében áll energia megtakarítást 
eredményező beruházást megvalósítani. Semmi eleve elrendeltség nincs abban, hogy 
működtetésbe kerül. Bakos és Melsin képviselő uraknak mondja: kár, hogy nem tudtak 
érdemben tárgyalni a kórházról szóló napirendnél a kórházról. Sajnálja. Nagyon sok 
tényezőtől függ, hogy miként alakul a működtetésbe adási folyamat. Bonyolult, sok elemű ez 
a rendszer, és olyan tényezők vannak bent, amelyek kívül állóak az önkormányzattól. Nem a 
testület döntésein múlnak ezek a tényezők, hanem a partnereken, a lehetséges pályázókon, a 
jogszabályokon. Ezért is fontos, hogy nagyon megfontoltan haladjanak ebben a dologban, és 
higgadtan tudják megbeszélni ezeket az ügyeket a képviselő-testület ülésén.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 9. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 9. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
220/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Európai Gazdasági Térség 
Finanszírozási Mechanizmus és a Norvég Finanszírozási Mechanizmus pályázaton való 
részvétellel egyetért. 
 
A pályázati felhíváshoz illeszkedően a projekt-koncepciók és a seed money projektek 
előkészítését, majd azok benyújtását az alábbiak szerint jóváhagyja: 
 

1. Önkormányzati tulajdonú középületek energiafelhasználásának korszerűsítése 
projekt előkészítés 

2. A nagyatádi Kórház-Rendelőintézet energiafelhasználásának korszerűsítése 
projekt előkészítés 

3. Önkormányzati tulajdonú középületek energiafelhasználásának korszerűsítése 
4. A nagyatádi Kórház-Rendelőintézet energiafelhasználásának korszerűsítése 

 
Felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázathoz szükséges nyilatkozatokat 
megtegye, valamint a projekt-koncepciók benyújtásához szükséges dokumentumok 
kidolgozásra kerüljenek. 
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Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Kiszely u. 8-10. sz. társasház kártérítési igényéről 

Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
A társaság azzal a kéréssel fordult a polgármesterhez, hogy a panelprogramhoz kapcsolódó 
költségeit térítse meg a képviselő-testület, miután nem valósul meg ez a program. 
A szakemberek véleménye tükröződik az előterjesztésben, ugyanakkor a bizottsági 
tárgyalások során módosító javaslatok születtek a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
ülésén. Az előterjesztő méltányolja a bizottság javaslatát, és azt alkalmasnak tartja arra, hogy 
ezt a helyzetet kezelje, ezt a problémát valamilyen módon lezárja. 
 
Tátrai Jenő, a VFG Bizottság elnöke: 
A bizottság javasolja, hogy a kártérítési igény vonatkozásában az előterjesztő folytasson 
további tárgyalásokat a társasház képviselőjével, és annak eredményéről adjon tájékoztatást a 
képviselő-testület augusztusi ülésén. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Megkérdezi Tátrai Jenő bizottsági elnököt, hogy miről, milyen szempontok szerint folytasson 
az előterjesztő tárgyalást a társasház képviselőjével? 
 
Tátrai Jenő, a VFG Bizottság elnöke: 
Az előterjesztésben egy elutasító javaslat van, ezért a bizottság javaslata arra vonatkozik, 
hogy méltányosságot hogyan lehetne eszközölni, illetve mennyire megalapozottak a 
benyújtott számlák, és azok fedezete. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Megkérdezi: mi az, hogy méltányosság? Fizessen az önkormányzat valamennyit? 
 
Tátrai Jenő, a VFG Bizottság elnöke: 
Még az is elképzelhető, de ez a tárgyalás eredményétől függ. 
 
Hozzászólások: 
 
Bakos József képviselő: 
Ez nem volt egy elegáns megoldás, ahogy az önkormányzat, illetve a képviselő-testület ezt a 
panelprogramot lezárta. Csatlakozik Dr. Novák János tanácsnok által elmondottakhoz, 
egyetért a véleményével. Az előterjesztőnek egyértelmű és határozott álláspontja van, amit 
megfogalmazott. Semmi értelmét nem látja, hogy hónapokig vitatkozzanak, annál is inkább, 
mert a ház teteje beázott, a közösségnek el kell kezdeni a felújítást, és arra az összegre, amit 
kártérítés címén igényelnek, szükség van.   
 
 
Boros Bálint képviselő: 
Támogatja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javaslatának elfogadását. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
módosító javaslatát. 
 
A képviselő-testület a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság módosító javaslatát 9 igen 
szavazattal, 2 tartózkodással, 3 ellenszavazat mellett elfogadja. 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 10. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 10. napirend határozati javaslatát 2 igen szavazattal, 9 tartózkodással, 3 
ellenszavazat mellett nem fogadja el. 
 
A képviselő-testület a fenti szavazásnak megfelelően a következő határozatot hozza: 
 
221/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
Nagyatád, Kiszely u. 8-10. szám alatti társasház kártérítési igényéről az előterjesztő 
folytasson további tárgyalásokat a társasház képviselőjével, és annak eredményéről 
adjon tájékoztatást a képviselő-testület augusztusi ülésén. 
 
 
11.) Előterjesztés állami tulajdonú ingatlanok  önkormányzati tulajdonba kerüléséről 

Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 11. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 11. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
222/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
 

a.) a nagyatádi 04/3 helyrajzi számú, állami tulajdonú, NFA vagyoni körébe tartozó 
1490 m2 nagyságú kivett árok, valamint 

 
b.) a nagyatádi 051 helyrajzi számú, állami tulajdonú, NFA vagyoni körébe tartozó 

23.971 m2 nagyságú kivett út 
 

térítésmentes önkormányzati tulajdonba kerülésével egyetért. 
 

2. A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy a Nemzeti Földalapról szóló 
2001. évi CXVI. törvény 13. § (8)-(9) bekezdése értelmében tegye meg a szükséges 
intézkedéseket a fenti ingatlanok tulajdonjogának megszerzése érdekében a 3. 
pontban részletezett célok elérése érdekében. 
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3. Nagyatád Város Önkormányzata  
 

a.) a nagyatádi 04/3 helyrajzi számú árkot a Városi Strandfürdő és a jelenleg épülő 
Tanuszoda további fejlesztési elképzeléseinek megvalósítása céljából, 

 
b.) a nagyatádi 051 helyrajzi számú utat a tervezett Nagyatád Városát 

tehermentesítő út megvalósíthatósága céljából, 
 

 kéri térítésmentesen önkormányzati tulajdonba. 
 

4.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, az ingatlanok tulajdonba 
kerüléséhez szükséges dokumentumok aláírására. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
12.)  Előterjesztés a Nagyatád, József Attila és Szentkirályi utcában lévő telkek értékesítési 

feltételeinek meghatározásáról  
Előadó: Ormai István polgármester 
 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 12. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
223/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, József Attila utca keleti végén lévő önkormányzat tulajdonában lévő 
nagyatádi 2386/6 helyrajzi számú 692 m2 nagyságú építési telek, valamint a 
Nagyatád, Szentkirályi utcában lévő önkormányzat tulajdonában lévő nagyatádi 
3056 helyrajzi számú 1440 m2 alapterületű építési telek értékesítésére a 216/2006. 
(VIII. 31.) számú határozattal jóváhagyott és közzétett pályázati felhívásokra ajánlat 
nem érkezett. A pályázati eljárások eredménytelenül zárultak. 
 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt telkek értékesítése érdekében: 
- nyílt pályázati eljárásban,  
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásáig, de legfeljebb 2007. december 31. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,  
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület a telkek értékesítési feltételeit az alábbiakban határozza meg: 
 

a.) Értékesítési alapár, amely egyben a pályázati licit alapja is: 
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- A József Attila utcai telkeknél a 216/2006. (VIII. 31.) számú határozatban meghatározott 
vételárral azonos 1.200.- Ft/m2+ÁFA, összesen 830.400.- Ft+ÁFA, azaz Nyolcszázharmincezer-
négyszáz forint + ÁFA. 

- A Szentkirályi utcai teleknél a 216/2006. (VIII. 31.) számú határozatban meghatározott 
vételárral azonos, négyzetméterenként 400.- Ft+ÁFA, összesen 576.000.- Ft+ÁFA, azaz 
Ötszázhetvenhatezer forint + ÁFA. 

 
Az értékesítési áron felül a vevőt terheli telkenként a közmű- és útrácsatlakozások, a közműfejlesztési, 
illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások, az esetleges közműkiváltások, a telekkialakítás és kitűzés, 
valamint az adás-vételi szerződéskötés költsége, amely a vételár 1 %-a, de minimum 15.000.- Ft. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: az adás-vételi szerződés  aláírásával egyidőben, egyösszegben. 

 
c.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 50.000.- Ft, azaz Ötvenezer forint, amelyet 

a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába kell befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a 
pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
d.) Beépítési feltételek: 

 
A telkeket a város 34/2004. (X. 1.) önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési szabályzata, az 
OTÉK, és a szakhatósági előírások, a vonatkozó jogszabályok betartásával, a pályázati felhívásban 
részletezett előírások szerint kell beépíteni. 

 
A telkeket az adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves beépítési kötelezettség, és 
ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó javára.  

 
Az eladó önkormányzatot a telkek beépítéséig, de az adás-vételi szerződés aláírásától számított 
maximum 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A vevő hozzájárul a visszavásárlási 
jog ingatlan-nyilvántartásba történő bejegyzéséhez.  A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület 
dönt. 

 
Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén a telkeket az értékesítési, illetve a vevő 
által a visszavásárlásig befizetett vételár évenként 5 %-al csökkentett összegében vásárolja vissza. Az 
erre vonatkozó rendelkezést kötbérként érvényesíti. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásokat jóváhagyja és 

elrendeli azok közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati eljárások lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
munkatársát bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a telkek értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester  
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13.)  Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő iroda 
hasznosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Hozzászólások: 
 
Tátrai Jenő, a VFG Bizottság elnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javasolja, hogy a határozati javaslat 4/C. 
pontjában meghatározott bérleti díjat 1.020.- Ft/m2/hó+ÁFA összeg helyett – 60 %-os szinten 
– 618.- Ft/m2/hó+ÁFA összegben határozza meg a képviselő-testület. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Egyetért azzal, hogy a mai ülésen több napirendi pontban is bérleti díj mérséklésekről tárgyal 
a testület. A Hunyadi u. 1. szám alatti helyiségnél a vételárat 20 %-kal javasolja mérsékelni, 
míg a Hunyadi u. 8. szám alatti helyiségnél, ami háromszor nagyobb alapterületű, mint az 
előző, 50 %-os csökkentést javasol. Kevesebbe kerülne, ha a liciten fel nem emelik az árat, 
mint a Hunyadi u. 1. szám alatti helyiség bérlete, illetve vételára. Javasolja, hogy legalább 30 
% engedményt ennél az ingatlannál is adjon a testület, hogy legalább érdeklődés legyen a 
helyiségre. 
 
Tátrai Jenő, a VFG Bizottság elnöke: 
Dr. Novák János képviselő által javasolt módosítás elhangzott a bizottsági ülésen is, azonban 
a nagyobb alapterület miatt tették meg javaslatukat. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Egy csomag került a testület elé, több napirendi pontban. Miért lóg ki ez az egy belőle? Lesz-
e érdeklődés iránta, ha továbbra is ilyen magas áron hirdetik meg? Fenntartja javaslatát. 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
A bizottság javaslata alapján a bérleti díjat csökkentették hasonló módon, mint a többi 
helyiségnél. A Hunyadi u. 8. alatti helyiséggel nem lehet összehasonlítani, mert ez egy 
teljesen más jellegű bérlemény, más körülmények között.  
 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Ha van legalább két érdeklődő, akkor emelni fogják az árat. 
 
Ormai István polgármester: 
Javasolja megfontolni a testületnek, hogy a határozati javaslatot fogadja el, de ne december 
15-i határidővel, hanem szeptember 15. napjával. Ez az időszak elég arra, hogy megvegye, 
akit érdekel. 
 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a pályázati kiírás határidejének szeptember 
15-re történő módosítására vonatkozó javaslatot. 
 
A képviselő-testület a pályázati kiírás határidejének szeptember 15-re történő módosítására 
vonatkozó javaslatot 10 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadja. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
határozati javaslat 4/C. pontjának módosítására vonatkozó javaslatát. 
 
A képviselő-testület a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság határozati javaslat 4/C. 
pontjának módosítására vonatkozó javaslatát 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 13. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 13. napirend határozati javaslatát 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
224/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Hunyadi utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 
2195/6/A/1 helyrajzi számú, keleti bejáratú, összesen 28 m2 hasznos alapterületű 
önkormányzat tulajdonában álló iroda hasznosítására a 341/2006. (XII. 14.) számú 
határozattal jóváhagyott és közzétett pályázati felhívásra ajánlat nem érkezett, a 
pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 
 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt iroda hasznosítása érdekében az 
ingatlan: 

- vételére és bérletére egyaránt lehetőséget adó, 
- alap vételárra, illetve alap bérleti díjra folytatott, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásáig, de legfeljebb 2007. szeptember 15. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel, 
- nyílt licites pályázati eljárás lefolytatását, 
- azonos határidőre beérkező vételi és bérleti pályázat közül a vételi ajánlat 

előnybe részesítését rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület a helyiség értékesítési feltételeit az alábbiakban, illetve az 
előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívásban foglaltak szerint határozza meg: 

 
a.) Az iroda alap vételára, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

pályázati licit alapja is – figyelembe véve, hogy a többszöri pályázati felhívás 
ellenére a pályázati eljárások eredménytelenül zárultak, a Képviselő-testület a 
341/2006. (XII. 14.) számú csatolt határozatban megjelölt vételár 20 %-os 
csökkentése mellett dönt, azaz – 3.024.000.-Ft+ÁFA, azaz Hárommillió-
huszonnégyezer forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat – a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 15 napon 
belül megkötésre kerülő – az adás-vételi szerződés aláírásának napján egy 
összegben kell megfizetnie, illetve az önkormányzat költségvetési számlájára 
átutalnia. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: az adás-vételi szerződéskötés 

költsége, amely a vételár 1 %-a, de minimum 15.000.-Ft. Ezt az összeget, az 
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üzlethelyiség tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 100.000.-Ft, azaz Egyszázezer forint, 

amelyet a pályázóknak a pályázat benyújtásával egy időben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
befizetni. 

 
e.) A letétbe helyezésre kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára.   
 

4. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott iroda bérleti feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén 

a bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével 
az önkormányzat vagyonhasznosítási rendeletében foglalt feltételekkel 
meghosszabbítható. 

 
b.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 

jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 
 

c.) Az üzlet alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is a Képviselő-testület a 341/2006. (XII. 14.) számú 
határozatban meghatározott bérleti díj 60 %-ában, azaz 618.-Ft/m2/hó+ÁFA, 
összesen havi 17.304.-Ft+ÁFA összegben állapítja meg. 

 
 

A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 
 

- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bérleti díj 1 %-a, de minimum 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, és módja: a 
bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába, készpénzbe. 

 
d.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak 2007. évre vonatkozik. Az 
minden évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az 
előző évre megállapított általános infláció mértékével emelkedik. 
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A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. 

 
Késedelmes fizetés esetén érvényesített késedelmi kamat: a jegybanki 
alapkamat kétszerese. 

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 
 

1. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a pályázati tárgyalás 

lezárását követően – a hivatali pénztári órái alatt – kerül 
visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor 
az első havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, 

illetve a bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában 
kerül, ha: 

- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát 
követően pályázatát visszavonja. 

- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti 
szerződést neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki 
felróható okból meghiúsul. 

 
f.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
 

A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 

 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának a Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 

Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-79800000 számú letéti 
számlájára. 

 
A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 

- a bérlet megszűnését követően, a helyiségek műszaki átadás-átvételéről 
felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 

g.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
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A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó 
pályázati ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a 
legmagasabb bérleti díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, 
és a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén 
bérlőnek kijelöli. 

 
5. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagya és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, és rövidített 
formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
6. A Képviselő-testület a helyiség vevőjének kijelöléséről az alap vételárra folytatott 

versenytárgyalás eredménye alapján, a versenytárgyalást követő ülésen dönt. 
 
7. A Képviselő-testület a helyiség bérleti jogának elnyerővel megkötésre kerülő bérleti 

szerződés aláírásával a város polgármesterét bízza meg. 
 
8. A Képviselő-testület a pályázatok eredménytelenné nyilvánítási jogát fenntartja. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester  

 
 
14.)  Előterjesztés a Nagyatád, Hunyadi utca 8. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 14. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 14. napirend határozati javaslatát egyhangú – 13 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
225/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Hunyadi utca 8. szám 
alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 1/4/A/1 helyrajzi számú, több 
helyiségből álló összesen 85 m2 alapterületű helyiség bérletére és vételére egyaránt 
lehetőséget adó 30/2007. (I. 25.) számú határozatával jóváhagyott pályázati 
felhívást visszavonja. 

 
2. A Képviselő-testület Hunyadi utca 8. szám alatti társasház földszintjén lévő, 

nagyatádi 1/4/A/1 helyrajzi számú, több helyiségből álló összesen 85 m2 
alapterületű helyiség értékesítésére nyílt pályázati eljárás keretében zárt borítékos 
ajánlattételi felhívás közzétételét rendeli el. 

 
3. A Képviselő-testület a helyiség tulajdonjogának elnyerésére vonatkozó feltételeket 

az alábbiakban állapítja meg: 
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a.) Az 2. pontban megjelölt helyiség alap vételára, amelynél alacsonyabb vételárat 
az ajánlatban nem lehet megjelölni 2.677.500.-Ft+ÁFA, azaz Kettőmillió-
hatszázhetvenhétezer-ötszáz forint +ÁFA. 

 
b.) A fenti vételáron felül a vevőt terheli: az adás-vételi szerződéskötés költsége, 

amely a vételár 1 %-a, de minimum 15.000.- Ft. Ezt az összeget a helyiség 
tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével egy időben kell 
a Polgármesteri Hivatal pénztárába befizetnie.  

 
c.) A vételár megfizetésének szabályai: a tulajdonjogot elnyerőnek a teljes 

vételárat az üzlethelyiségen lévő jelzálogjog ingatlan-nyilvántartásból törlését 
követő 30 napon belül megkötésre kerülő végleges adás-vételi szerződés 
aláírásának napján egy összegben kell megfizetnie, illetve az önkormányzat 
költségvetési számlájára átutalni. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 500.000.-Ft, azaz Ötszázezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 költségvetési számlájára befizetni és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolni. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt ajánlattételi felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, valamint 
rövidített formában a Nagyatádi Városi televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a helyiség vevőjének kijelöléséről az ajánlatok beérkezését 

követő ülésén dönt. 
 

6. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 
fenntartja. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 
15.) Előterjesztés a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő keleti 

bejáratú helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 15. napirend határozati javaslatát. 
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A képviselő-testület a 15. napirend határozati javaslatát egyhangú – 13 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
226/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 

1. A Képviselő-testülete megállapítja, hogy a nagy alapterületű Korányi utca 4. 
szám alatti helyiség bérleti díja egyre nehezebben kitermelhető a mai gazdasági 
helyzetben, így a Képviselő-testület a helyiség hasznosítása érdekében a bérleti 
díjat a 335/2006. (XII. 14.) számú határozatban jóváhagyott 2007. évre elfogadott 
irányadó bérleti díj 60 %-ában állapítja meg. 

 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház 

földszintjén lévő, nagyatádi 441/3/A/40 helyrajzi számú, több helyiségből álló, 
összesen 138 m2 alapterületű helyiségre a 119/2007. (III. 29.) számú 
határozatának 2/c. pontjában előírt havi 1.130.-Ft/m2+ÁFA bérleti díjat 
módosítja havi 678.-Ft/m2+ÁFA, azaz összesen havi 93.564.-Ft+ÁFA összegre, 
azzal hogy a határozat többi pontja változatlan marad. 

 
3. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt módosított pályázati felhívást 

jóváhagyja, és elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal 
hirdetőtábláján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Város Televízióban. 

 
Határidő:  értelem szerint 
Felelős:    Ormai István polgármester  
 
 
16.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség hasznosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Visszajön az ülésterembe Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 16. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 16. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
227/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 
Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 
1371/A/2 helyrajzi számú, több helyiségből álló, összesen 147 m2 alapterületű 
helyiség hasznosítására a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 69/2007. (IV. 
26.) számú határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására ajánlat 
nem érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 
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2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház 
földszintjén lévő, nagyatádi 1371/A/2 helyrajzi számú, több helyiségből álló, 
összesen 147 m2 alapterületű helyiség 3 éves bérleti jogának elnyerésre: 
- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2007. december 31. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonhasznosítási rendeletében foglalt feltételekkel 
meghosszabbítható. 

 
b.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 

jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 
 

c.) Az üzlet alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is a Képviselő-testület által elfogadott 2007. évre irányadó 
bérleti díj 60 %-ában állapítja meg azaz: 732.-Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 
107.604.-Ft+ÁFA összegben. 

 
A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 

- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bérleti díj 1 %-a, de minimum 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, és módja: a 
bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába, készpénzbe. 

 
 
 
 

d.) A bérleti díj emelésének módja: 
A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak 2007. évre vonatkozik. Az minden 
évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre 
megállapított általános infláció mértékével emelkedik. 

 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat: a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 
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 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 
 

1. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a pályázati 

tárgyalás lezárását követően – a hivatal pénztári órái alatt – 
kerül visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés 
megkötésekor az első havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, 

illetve a bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában 
kerül, ha: 

- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát 
követően pályázatát visszavonja. 

- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti 
szerződést neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki 
felróható okból meghiúsul. 

 
f.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
 

A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 

 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának a Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 

Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-79800000 számú letéti 
számlájára. 
 

A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, a helyiségek műszaki átadás-átvételéről 

felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 

g.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó pályázati 
ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a legmagasabb bérleti 
díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöli. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, valamint 
rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 



 31 

5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 
fenntartja. 

 
6. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
7. A Képviselő-testület eredményes pályázati eljárás esetén felkéri a város 

polgármesterét a pályázat nyertesével megkötésre kerülő bérleti szerződés 
aláírására. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő déli 

bejáratú üzlethelyiség hasznosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A bizottság a következő módosítással javasolja elfogadásra a határozati javaslatot: „A 
határozati javaslat 2. pontjában megnevezett 20 m2-t képező ruhatisztító felvevő hely bérleti 
díját, a 2007. évre irányadó bérleti díj 20 %-ában, valamint a határozati javaslat 4. pontjában 
megnevezett 113 m2-en végzett kereskedelmi tevékenységre vonatkozó bérleti díjat, a 2007. 
évre irányadó bérleti díj 60 %-ában javasolja megállapítani, ami összesen bruttó 97.361.- 
Ft/hó.” 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Ezen helyiség esetében egy meglévő, érvényes szerződésről van szó, ami a másodszori 
meghosszabbítással 2007. július 31-én járna le. Ebben az esetben a bérleti díj engedmény a 
bérlőnek, a vállalkozásnak adott kedvezmény lenne. Ezt csak abban az esetben lehet 
megtenni, ha mindenki egyenlő feltételekkel indul, tehát a pályázat lejártát követően pályázati 
eljárás kiírására kerülhetne sor, és ebben az esetben addigra már lejárna a bérleti szerződés, 
tehát nem kerülhetne sor azonos feltételekkel a meghosszabbításra, ha a bérlő ezt igényli, 
ezért itt egy átmeneti megoldásra van szükség. A kiosztott kiegészítés tartalmazza ezt a 
megoldást. Ez azt jelentené, hogy  a 2007. évi bérleti díjon 2007. szeptember 30-ig működne 
tovább a bérleti szerződés. Azt követően a bérlővel történt egyeztetés alapján vagy három 
évre azonos feltételekkel meghosszabbítják a bérleti szerződést, ahogy arra a vagyonos 
rendelet lehetőséget nyújt, vagy pedig a bérleti szerződés megszűnik és újabb pályázat 
kiírására kerül sor, egy csökkentett bérleti díjjal. 
A bizottsági javaslattal kapcsolatban elmondja, hogy a ruhatisztító felvevőhely bérleti díját a 
2007. évre irányadó bérleti díj 20 %-ában javasolja a bizottság, ez eddig térítésmentes volt. 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Elfogadja jegyző asszony tájékoztatóját. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 17. napirend határozati javaslatára 
vonatkozó kiegészítést. 
 
A képviselő-testület a 17. napirend határozati javaslatára vonatkozó kiegészítést 12 igen 
szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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228/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi 441/3/A/5 

helyrajzi számú, Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti önkormányzati tulajdonú, 
133 m2 alapterületű üzletre Kálecz Józsefné Nagyatád, Táncsics utca 6. szám alatti 
lakos, egyéni vállalkozóval: 

 
- a 2001. június 29. napján kötött bérleti szerződést, valamint 
- a ruha felvevőhely működtetésére megkötött, 2002. szeptember 11. napján 

aláírt használati szerződést meghosszabbítja 2007. szeptember 30. napjáig, 
a 2007. évre fizetett bérleti díjon, azaz havi bruttó 124.900.- Ft-on. 

Határidő: értelem szerint 
Felelős : Ormai István polgármester 

 
 
18.) Előterjesztés a Nagyatád, Mező utcában lévő nagyatádi 2736/11 helyrajzi számú 

telephely vevőjének kijelöléséről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 18. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 18. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
229/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztéshez 

mellékelt jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a Nagyatád, Mező utcában lévő 
nagyatádi 2736/11 helyrajzi számú, az önkormányzat tulajdonában álló telephely 
tulajdonjogának elnyerésére kiírt pályázati felhívásra egy pályázat érkezett.  
 A pályázó: 

Neve:  Rózsa Mezőgazdasági Kft. 
 Székhelye:  7500 Nagyatád, Erkel Ferenc utca 16. 

Cégjegyzékszáma: 14-09-305716    
 Adószáma:  13190620-2-14 
 Képviselője: Rózsa János ügyvezető                   
 

2. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt 192/2007. (V. 31.) számú 
határozatával jóváhagyott pályázati felhívás és versenytárgyalási jegyzőkönyv 
alapján megállapítja, hogy a benyújtott pályázat érvényes. 
 

3. A Képviselő-testület a Nagyatád, Mező utcában lévő nagyatádi 2736/11 helyrajzi 
számú, 4239 m2 alapterületű telephelyet a 192/2007. (V. 31.) számú határozatban, a 
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határozattal jóváhagyott pályázati felhívásban, valamint a pályázati felhívás alapján 
benyújtott pályázatban foglalt feltételekkel: 

- négyzetméterenként 650.-Ft+ÁFA, összesen 2.755.350.-Ft+ÁFA, azaz 
Kettőmillió-hétszázötvenötezer-háromszázötvenezer forint + ÁFA vételáron, 

- a vételárnak a határozati javaslat 4. pontjában meghatározott részletekben 
történő megfizetése mellett,  

- 1/1 tulajdoni arányban, 
Rózsa Mezőgazdasági Kft. (székhelye: 7500 Nagyatád, Erkel Ferenc utca 16., 
cégjegyzékszáma: 14-09-305716, képviselője: Rózsa János ügyvezető) tulajdonába 
adja. 

 
4. A Képviselő-testület a vételár megfizetésének feltételeit az alábbiakban határozza 

meg:  
A tulajdonjogot elnyerőnek 

- az adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben, egy összegben kell megfizetnie a 
teljes vételár ÁFA összegét (551.070.-Ft), valamint a nettó vételár felét 
(1.377.675.-Ft), azaz összesen: 1.928.745.-Ft, azaz Egymillió-
kilencszázhuszonnyolcezer-hétszáznegyvenöt forintot. 

- a fennmaradó vételárat, 1.377.675.-Ft-ot, azaz Egymillió-
háromszázhetvenhétezer-hatszázhetvenöt forintot pedig 2007. december 21. 
napjáig. 

 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az adás-vételi szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
19.) Előterjesztés a Nagyatád, Ámor utcában lévő 3263 helyrajzi számú telek szabadkézből 

történő értékesítésére vonatkozó kérelem elbírálásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Tátrai Jenő, a VFG. Bizottság elnöke: 
A bizottság a „B” változatot javasolja elfogadásra. 
 
 
Hozzászólások: 
 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Egyetért a bizottság javaslatával. 
 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 19. napirend határozati javaslatának „A” 
változatát. 
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A képviselő-testület a 19. napirend határozati javaslatának „A” változatát 2 igen szavazattal, 3 
tartózkodással, 9 ellenszavazat mellett nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 19. napirend határozati javaslatának „B” 
változatát. 
 
A képviselő-testület a 19. napirend határozati javaslatának „B” változatát 11 igen szavazattal, 
1 tartózkodással, 2 ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 
230/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Ámor utcában lévő nagyatádi 3263 helyrajzi számú beépítetlen területre 
Nagyatád Város Önkormányzata, valamint Beck András és Beck Balázs Nagyatád, 
Jókai utca 11/B. 1/4. szám alatti lakosok között 2004. október 20. napján létrejött 
adás-vételi szerződés 5. pontjában meghatározott beépítési kötelezettségüknek a 
telektulajdonosok nem tudtak eleget tenni, ezért a telek szabadkézből történő 
értékesítésének engedélyezését kérik. 
 

2. A Képviselő-testület a határozati javaslatban meghatározott 3263 helyrajzi számú, 
490 m2-es nagyságú telekre – az adás-vételi szerződés 5. pontjában - biztosított 
visszavásárlási jogát érvényesíteni kívánja. 

 
3. A Képviselő-testület a fent megnevezett területet az adás-vételi szerződésben 

meghatározott módon, azaz a vevők által megfizetett vételárnak az évente 5 %-kal 
csökkentett értéken vásárolja vissza. A tört évre a csökkentett érték havi bontásban 
kerül megállapításra, úgy, hogy minden megkezdett hónap egész hónapnak számít. 

 
4. A Képviselő-testület felkéri a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét a telek 

értékesítési feltételeinek kidolgozására. 
 
5. A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét a visszavásárlási szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
                Svégel Gábor irodavezető 
 
 
 
20.) Előterjesztés a Nagyatád, Tölgyfa utcában lévő 3269 helyrajzi számú telek 

szabadkézből történő értékesítésére vonatkozó kérelem elbírálásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Hozzászólások: 
 
Tátrai Jenő, a VFG. Bizottság elnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság a határozati javaslat „B” változatának 
elfogadását javasolja a képviselő-testületnek. 
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Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Ezek a telkek értékesek, és a kereslet nagy. Az önkormányzat érdeke az, hogy a telkek 
értékesítéséből befolyó összeg a bevételeit növelje. Van olyan, aki 4-5 telket tart birtokban, és 
a beépítési kötelezettség már régen lejárt. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 20. napirend határozati javaslatának „A” 
változatát. 
 
A képviselő-testület a 20. napirend határozati javaslatának „A” változatát 3 igen szavazattal, 7 
tartózkodással, 4 ellenszavazat mellett nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 20. napirend határozati javaslatának „B” 
változatát. 
 
A képviselő-testület a 20. napirend határozati javaslatának „B” változatát 11 igen szavazattal, 
3 ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
231/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Tölgyfa utcában lévő nagyatádi 3269 helyrajzi számú beépítetlen területre 
Szabóné Horváth Anetta Kaposvár, Honvéd utca 10/A. szám alatti lakos, mint vevő, 
valamint Horváth János és Horváth Jánosné mindketten Nagyatád, Kodály Zoltán 
utca 18. szám alatti lakosok, mint haszonélvezeti jog-vevők és a nagyatádi 3270 
helyrajzi számú beépítetlen területre Horváth Andrea Nagyatád, Kossuth utca 3/C. 
szám alatti lakos, mint vevők, valamint Horváth János és Horváth Jánosné 
mindketten Nagyatád, Kodály Zoltán utca 18. szám alatti lakosok, mint 
haszonélvezeti jog-vevők és Nagyatád Város Önkormányzata, mint eladó között 
2003. október 1. napján létrejött adás-vételi szerződés 5. pontjában meghatározott 
beépítési kötelezettségüknek a telektulajdonosok nem tudtak eleget tenni. Ezért a 
telek szabadkézből történő értékesítésének engedélyezését kérik. 

 
2. A Képviselő-testület a határozati javaslatban meghatározott, összevonás után 

nagyatádi 3269 helyrajzi számú 980 m2-es nagyságú telekre – az adás-vételi 
szerződés 5. pontjában - biztosított beépítési kötelezettség nem teljesítése esetén az 
adás-vételi szerződés felbontási jogát érvényesíteni kívánja. 

 
3. A Képviselő-testület a fent megnevezett területet az adás-vételi szerződésben 

meghatározott módon, azaz a vevők által megfizetett vételárnak évente 5 %-kal 
csökkentett (a tört évre a csökkentett érték havi bontásban kerül megállapításra, 
úgy, hogy minden megkezdett hónap egész hónapnak számít), valamint a 
tulajdonosok által KÖGÁZ Rt. részére hálózatcsatlakozás címén megfizetett 
összeggel növelt értéken vásárolja vissza. 

 
4. A Képviselő-testület felkéri a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét a telek 

értékesítési feltételeinek kidolgozására. 
 
5. A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét a szerződés felbontás aláírására. 
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Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
                Svégel Gábor irodavezető 
 
 
21.) Előterjesztés a Nagyatád, Háromfai utca 10. szám alatti idegen tulajdonnal beépített 

ingatlan értékesítéséről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 21. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 21. napirend határozati javaslatát egyhangú – 14 – igen szavazattal 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
232/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi 3117 helyrajzi 

számú, 969 m2 alapterületű idegen tulajdonnal beépített ingatlant értékesítésre 
kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület a terület értékesítési feltételeit az alábbiakban határozza meg: 
 

a.) Az ingatlan a Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az 
önkormányzat vagyonáról, vagyonhasznosításáról, használatának és 
forgalmának rendjéről szóló 43/2001. (XI. 30.) számú rendeletének 33 § (1) 
bekezdés d.) pontja értelmében pályázati eljárás nélkül értékesíti Orsós János 
Nagyatád, Háromfai utca 10. szám alatti lakos részére. 

 
b.) Az ingatlan vételára bruttó 100.000.-Ft, azaz Egyszázezer forint. 

 
c.) A vételáron felül a vevőt terheli az adás-vételi szerződéskötés költsége, amely a 

vételár 1 %-a, de minimum 15.000.-Ft. 
 
d.) A vételár megfizetésére a Képviselő–testület részletfizetési lehetőséget biztosít a 

vevő részére az alábbiak szerint: 
- Az adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben egyösszegben kell 

megfizetnie az adás-vételi szerződéskötés költségét a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzbe. 

- A bruttó vételárat a vevő az adás-vételi szerződés aláírásától számított 5 
év alatt, havi egyenlő részletekben, azaz havi 1.667.-Ft-ot, kamatmentesen, 
a tárgyhó 15. napjáig köteles megfizetni az önkormányzat Kereskedelmi 
és Hitelbank Rt. Nagyatádi fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára. 
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- Késedelmes fizetés esetén a vevő késedelmi kamatot köteles fizetni, a Ptk. 
301. (1) bekezdése értelmében a jegybanki alapkamattal megegyező 
mértékű kamatot.  

 
e.) A szerződő felek a vételárhátralék fejében jelzálogjogot alapítanak, és ennek 

biztosítására elidegenítési tilalmat jegyeznek be Nagyatád Város Önkormányzata 
javára. 

 
3. A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét az adás-vételi szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
 
22.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi-tér 1/A. szám alatti bérlő bérbeszámítási 

kérelmének elbírálásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Szóban is ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Dr. Novák János jogi tanácsnokot kérdezi, hogy jogilag hogyan ítéli meg azt, hogy a klíma 
berendezés tartozék, vagy berendezés kategóriába tartozik? 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A válaszadáshoz igénybe kell vennie a műszaki iroda vezetőjét. 
 
Svégel Gábor irodavezető: 
Megtévesztő a klíma berendezés elnevezése. Ez igazából nem a klasszikus berendezés, a 
bérleti szerződésben is elsősorban a bútorzatra utal ez a kifejezés. A klímák beszerelése 
gépészeti kategóriába tartozik, és mint ilyen, az épület szerves részét képezi. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 22. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 22. napirend határozati javaslatát 11 igen szavazattal, 3 tartózkodás 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 
233/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a  
Nagyatád, Széchenyi tér 1/a szám alatti szálloda bérlője a Mobil Gastro Service 
Kft (székhelye: Fonyód, Fő utca 24. képviselője: Varga Jánosné)  által elvégzett 
asztalos, vízvezeték szerelői, lakatos munkák elvégzése, valamint a szauna építése 
a bérlő feladata, így az bérbe nem számolható el a bérbeszámítási és kártalanítási 
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igény kizárása mellett a 2006.július 26. napján kelt bérleti szerződés 3. pontja 
értelmében. 

 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Széchenyi tér1/a szám alatti szálloda bérlőjének 

a Mobil Gastro Service Kft (székhelye: Fonyód, Fő utca 24. képviselője: Varga 
Jánosné) részére engedélyezi – a bérelt helyiségekben, a szálló rendeltetésszerű 
használhatósága érdekében a bérbeadó érdekét is szolgáló -, a szálló tetőtéri 
helyiségeibe történő klímaberendezések felszerelését. 

 
3. A Képviselő-testület az 2. pont szerint a szálloda használhatósága érdekében 

végzendő értéknövelő beruházás értékét a becsatolt árajánlat alapján nettó 
2.743.500.-Ft (mivel a bérlő az ÁFA-t visszaigényelheti) keretösszegben határozza 
meg. 

 
4. A Képviselő-testület a bérlő által az értéknövelő beruházás költségeiből 

bérbeszámítással elszámolható keretösszeget, a 3. pont szerinti összeggel 
azonosan, nettó 2.743.500.-Ft, azaz nettó Kettőmillió- hétszáznegyvenháromezer-
ötszáz forint összegben határozza meg. 

 
5. A Képviselő-testület a vállalkozó részére engedélyezi a munkák elkészülte után, a 

számlával igazolt és az önkormányzat Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
műszaki szakemberei által ellenőrzött, tételesen elszámolt felújítási összeg havi 
bérleti díj 25 %-ában történő elszámolását. 

 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérbeszámítási 

megállapodás megkötésére. 
 

7. A Képviselő-testület a bérbeszámítási keret-megállapodás alapján a beruházási 
munkák elvégzésének és az erről benyújtott számla helyességének ellenőrzésével 
a Polgármesteri Hivatal Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodájának vezetőjét, 
az ellenőrzött bérbeszámítási összeg bérlő felé történő elszámolásával a 
Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Iroda vezetőjét bízza meg. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
                Svégel Gábor irodavezető 
                Kliment Tiborné irodavezető  
 
 
 
 
 
 
23/A.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
  Előadó: Tátrai Jenő, a bizottság elnöke 
 
 
Ormai István polgármester: 
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Javasolja, hogy a július 16-i dátum az üressé váló üzlethelyiség pályázati felhívásában is 
kerüljön pontosításra. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a beszámolót. 
 
A képviselő-testület a beszámolót egyhangú – 14 – igen szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
234/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2007.június 27-i ülésén, átruházott hatáskörben hozott döntését 
jóváhagyja. 
 
 
23/B.) Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
Előadó: Boros Bálint, a bizottság elnöke 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a beszámolót. 
 
A képviselő-testület a beszámolót egyhangú – 14 – igen szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
235/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oktatási, Kulturális és 
Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámolót elfogadja. 
 
 
24/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a tájékoztatót.  
 
A képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 14 – igen szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
 
236/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 



 40 

24/B.)  Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
Kimegy az ülésteremből Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
  
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A műszaki iroda munkatársai tájékozódtak a parkerdőben elhelyezett mozdony állapotával 
kapcsolatosan. Megállapították, hogy ez a mozdony olyan műszaki állapotban van, hogy nem 
javítható, balesetveszélyes, elszállítására van szükség, ami költség nélkül megtehető. 
Azonban, mivel olyan ipari emlék, és olyan szellemiséget nyújtott ennek a területnek, hogy 
kísérletet tesznek arra a MÁV megkeresésével, hogy hasonló mozdony elhelyezésre kerüljön 
ezen a területen. 
 
Tátrai Jenő képviselő: 
A mozdony nagyon rossz állapotban van, már nem emlékeztet a régi mozdonyra. Kérni kell 
helyette egy másik mozdonyt a MÁV-tól, és egy védettebb helyre elhelyezni. 
 
Ormai István polgármester: 
Meg kell keresni a MÁV illetékeseit, hogy tudnak-e egy másik mozdonyt adni a városnak. 
 
Boros Bálint képviselő: 
Ha megkeresik a MÁV-ot a mozdony ügyében, akkor kéri, hogy jelezzék a vasútállomás 
környékének elhanyagoltságát is. Több állampolgár megkereste ebben az ügyben, mert az 
állomás piszkos, szemetes. 
 
Kimegy az ülésteremből Bakos József képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Abban foglaljanak állást, hogy a MÁV-ot megkeresik a mozdony ügyében, kérnek egy 
gőzmozdonyt, illetve felhívják őket arra, hogy nézzék meg a mozdonyt és mondjanak 
véleményt az állapotáról. Ha ők is úgy gondolják, hogy menthetetlen, akkor el kell adni ott 
helyben.  
Megkeresték a MÁV-ot, hogy megvásárolnák azt a szolgálati lakást, ami a motorkocsi 
területe, ami szintén MÁV terület, de az önkormányzat tartja rendben. Ezen terület és a 
vasútállomás között van egy szolgálati ház. Nagyon messzire eljutottak, érdemi választ is 
kaptak, hogy el is adhatnák az épületet, majd teljesen megszűnt ez a folyamat. Ugyanakkor 
arról lehet olvasni, hogy a MÁV törekszik értékesíteni azokat az ingatlanjait, amelyekre nincs 
szüksége. Újra felelevenítik a ház megvételét, mert az olyan érték, amit meg kellene menteni, 
hogy ne menjen tönkre. 
 
Visszajön az ülésterembe Bakos József képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
A két ülés közti beszámolóban szerepel a legutóbbi interpellációjára adott válasz, a Torma 
üzletház előtti parkolóban kihelyezett „Behajtani tilos” táblával kapcsolatban. Az irodavezető 
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úrral megbeszélést folytatott a témáról, és az általa elmondottakkal együtt már elfogadja a 
választ. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a tájékoztatót – a kiegészítésekkel együtt. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 13 – igen szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
237/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a 

polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja. 

 
2. A képviselő-testület felkéri a város jegyzőjét, hogy levélben keresse meg a MÁV 

illetékeseit, és kérje a Parkerdő mellett elhelyezett mozdony helyett egy másik 
mozdony elhelyezését. 
Határidő: 2007. augusztusi testületi ülés  
Felelős : Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
3. A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a vasútállomás területén lévő, 

MÁV tulajdonát képező szolgálati ház megvásárlása érdekében kezdeményezze a 
MÁV-val való tárgyalást. 
Határidő: 2007. szeptemberi testületi ülés 
Felelős : Ormai István polgármester 

 
25.) Egyebek 

Előterjesztés a képviselő-testület 175/2007. (V. 31.) számú határozatának módosítására 

Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Kiosztásra került egy előterjesztés, amiben az elmúlt testületi ülésen a közös igazgatású 
közoktatási intézmény létrehozásával kapcsolatos határozatok egyik pontjának a kiegészítését 
kéri a képviselő-testülettől. A határozat 7. pontjában megbízta a képviselő-testület a közös 
igazgatású közoktatási intézmény megbízott igazgatóját azzal, hogy az egyes 
intézményegységek vezetőit bízza meg. A végrehajtás során egy jogszabály – amely  
kimondja ebben az esetben, hogy az intézményegység-vezetői megbízásról és a megbízás 
visszavonásáról az igazgatótanács dönt – szükségessé teszi azt, hogy ezt az 
intézményvezetőnek adott megbízást egy bizonyos határidőhöz kösse a képviselő-testület. 
Ahhoz a határidőhöz, amíg az igazgatótanács létre nem jön az elfogadott szervezeti és 
működési szabályzat szerint, a feladatait, jogosultságait, kötelezettségeit meg tudja tenni. 
Addig is szükség van arra, hogy megbízást kapjanak az intézményegység-vezetői feladatok 
elvégzésére a munkatársak, hiszen annyi feladatot kell elvégezni abban az időszakban a 
következő tanév indításához, ami ezt feltétlenül szükségessé teszi. Javasolja, hogy a 
175/2007. (V. 31.) határozat 7. pontja úgy módosuljon, hogy a megbízott igazgató az 
igazgatótanács döntéséig adjon megbízást az intézményegységek vezetői feladatának 
ellátására. 
 
Kimegy az ülésteremből Bakos József képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
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Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Milyen stádiumban van az intézményvezetői állásra a pályázati kiírás, illetve a közlönyben 
való közzétételre elküldték-e. 
 
Ormai István polgármester: 
Előkészítés alatt van. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Véleménye szerint az előterjesztés ütközik a hatályos jogszabállyal, ezért módosítást javasol. 
Az igazgatói, illetve az intézményegység-vezetői állásokat is pályáztatni kell. A határozati 
javaslat első mondatát a következők szerint javasolja módosítani: „Nagyatád Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete utasítja a megbízott igazgatót, hogy az igazgatótanács 
pályázati döntéséig bízza meg …..” A szöveg további része változatlanul maradhat. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A képviselő-testület határozatában visszavonta a vezetői megbízásokat, hiszen az 
intézmények megszűnnek június 30-val. A megbízott igazgató időlegesen megbízza az 
intézményegységek vezetőit, de erről jogszabály szerint az igazgatótanács dönt, ő hozza meg 
a végső döntést. Az igazgatótanács az SZMSZ szerint fog felállni, az SZMSZ-ben lesz 
meghatározva, hogy milyen jogosítványai lesznek. Az SZMSZ-ben lehet meghatározni, hogy 
milyen módon kerüljenek az intézményegység-vezetők megválasztásra. Az igazgatótanács 
döntését hozhatja pályázat útján is, de hozhatja másképpen is. A jogszabályok nem mondják 
egyértelműen, hogy kötelező az intézményegység-vezetői állásokat pályáztatni, de lehet. Az 
SZMSZ fogja meghatározni, hogy az igazgatótanácsnak milyen jellegű jogosítványokat ad. 
Álláspontjuk szerint nem kötelező a pályáztatás, de természetesen dönthetnek úgy is az 
SZMSZ-ben, hogy pályázat útján adnak megbízást. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Változatlanul fenntartja véleményét. A korábbi előterjesztésben is szerepelt, és a jogszabály is 
leírja, hogy az intézményegység-vezetőket többcélú összetett oktatási intézménynél az 
intézményegység-vezetőkre is a magasabb vezetőre vonatkozó pályázati szabályokat kell 
alkalmazni. Ha a képviselő-testület nem fogadja el a módosítási javaslatát, akkor a 
közigazgatási hivatalhoz fordul, törvénysértés miatt. 
 
Ormai István polgármester: 
Egy olyan, szinte áttetsző megfogalmazása volt a jegyző asszonynak. Amit a tanácsnok úr 
mond, az belefér abba, ami le van írva az előterjesztésben. Nem határozhatja meg a képviselő-
testület előre egy határozatban azt, aminek a szabályozása az intézmény SZMSZ-ének a 
feladata. 
 
Visszajön az ülésterembe Bakos József képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Véleménye szerint ez a megfogalmazás azt jelenti, hogy a most, ideiglenesen megbízott 
intézményvezetőnek a döntése, függetlenül az SZMSZ-től, megváltoztathatatlan, mert ez az 
igazgatótanács létre fog jönni, és megbízza az intézményegység-vezetőket. Ez ellentétes a 
jogszabálynak azzal a kategorikus előírásával, hogy a többcélú oktatási intézménynél az 
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intézményegység-vezetőket is pályáztatni kell. Fenntartja azt, hogy pályáztatni kell ennél az 
intézmény típusnál az intézményegység-vezetőket. Ez a határozott véleménye. 
 
Dr. Bakács Tiborné képviselő:  
Kéri a polgármester urat és a jegyző asszonyt, hogy a testületi ülésekre az anyagokat legalább 
egy nappal előbb, küldjék ki a képviselőknek. Nagyon sok olyan dolog van, amit elő kellene 
úgy készíteni törvényességi szempontból, hogy ne legyenek ilyen anomáliák. Ezt a 
kiegészítést most 5 perccel ezelőtt kapták meg, nem is tudták átnézni. Kéri, hogy a jövőben ne 
legyen ilyen. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A jogszabály szerint a határozat meghozatalától mennyi időn belül kell a pályázatot kiírni ? 
 
Elmegy a képviselő-testület üléséről Batka Gyula képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 
fő 
 
Ormai István polgármester: 
Két külön téma van az egy napirend kapcsán. Próbálják meg lezárni az egyiket, jegyző 
asszony válaszoljon a másikra, mert az egy kérdés volt. Mi a probléma? Arra kellene választ 
találni, hogy milyen problémával néznek szembe. Azt gondolja, hogy semmilyen problémával 
nem néznek szembe. Teljesen egyértelmű, amit elmondott a jegyző asszony. Van egy feladat. 
A megbízott igazgatónak az a feladata, hogy a többi vezetői posztra a megbízásokat megadja, 
ennek van egy feltétele, a határideje az az időpont, amikor majdan a szervezeti és működési 
szabályzat alapján megalakuló igazgatótanács eldönti, hogy kinek ad végleges megbízást 
ezekre a beosztásokra. Ez az SZMSZ fogja megmondani azt, hogy az igazgatótanács 
etekintetben milyen eljárást folytat. Így érti ezt a dolgot. Egyáltalán nem érzi azt, hogy a 
képviselő-testületnek azt kellene kimondania, hogy mindenképpen pályázatot kell kiírni az 
állásokra, ha a jogszabály lehetővé teszi, hogy ezt szabályozza a szervezeti és működési 
szabályzatában az intézmény, és ezt kellene jóváhagyni a testületnek. Az SZMSZ-t az 
intézmény alkotja meg, és terjeszti be a képviselő-testület  elé. Arra is kellene választ adni, 
hogy a képviselő úr szerint jogszabály ellenes a javaslat első mondata, illetve a kiírásra. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Valóban az intézményegység-vezetői állások betöltésére vonatkozóan többféle vélemény is 
van. A jogszabály nem mondja ki egyértelműen, hogy kötelezően pályázat útján kell betölteni. 
A Kjt. végrehajtási rendelete a magasabb vezetői beosztáshoz írja elő, hogy kötelező 
nyilvános pályázat útján betölteni az állást. Az intézményegység-vezetőhöz nem írja elő. A 
közoktatási törvénynek van egy olyan utalása, ami azt mondja, hogy az intézményegység-
vezető kinevezésére, megbízására is pályázat esetén a vezetőre vonatkozó feltételeket kell 
teljesíteni abban az esetben, ha pályázat útján történik. Nem olyan egyértelmű. Valóban lehet 
pályázat útján is betölteni, lehet, hogy célszerű, de eldönti az intézmény az SZMSZ-ében 
majd, hogy milyen módon teszi ezt. Ebben a megfogalmazásban, ami a határozati javaslatban 
szerepel, ennek a lehetősége is bent van, hiszen az igazgatótanács döntéséig bízza meg a 
vezetőket az igazgató. A végrehajtási rendelet szerint ennek a betöltéséről az igazgatótanács 
dönt, a módjáról is, az SZMSZ dönt. Ebben az előterjesztésben bent van mind a kettő 
lehetősége, teljesen korrektnek tartja ilyen szempontból a javaslatot.  
A megüresedett álláshelyekre 30 napon belül kell kiírni a pályázatot. Ebben az esetben úgy 
döntött a képviselő-testület, hogy a pályázati eljárás befejezésig, de legfeljebb egy évig szól a 
megbízás. Addig lehetőség van a pályázati eljárás lebonyolítására. Természetesen nem 
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szabad, hogy a pályázati eljárás egy évig tartson, de nincs az a 30 napos szabály, hiszen egy 
évig van megbízott vezetője az intézménynek, nem üres ez az álláshely. 
A képviselő-testület elé kerülhetnek szóbeli előterjesztések is, abban az esetben kötelező a 
határozati javaslatot írásba foglalni. Szinte soha nem fordul elő, hogy szóbeli előterjesztés 
kerül a testület elé. Előfordulhat, hogy az utolsó napon kerül olyan stádiumba egy kérdés, 
hogy dönteni lehet róla, mint ahogy ezzel a napirenddel is így történt, különböző jogszabály-
értelmezési nehézségek. Most kerültek abba a helyzetbe, hogy ez az előterjesztés 
elkészülhetett. Azt gondolja, hogy írásban részletesen leírta ennek az indoklását, és szóban is 
elmondta a lényeget. Valóban az a célszerű, hogy 5 nappal előbb kimenjen a testületi anyag. 
Nagyon kevés, elenyésző az az eset, amikor úgy kerül kiosztásra valami az ülés előtt. Kéri a 
képviselő-testületet, hogy amennyiben lehetséges, ezeket a témákat itt az ülésen dolgozzák 
fel. 
 
Dr. Bakács Tiborné képviselő: 
Ha az oktatási bizottsági ülés idejéig elkészítették volna az előterjesztést, akkor a bizottság is 
véleményt tudott volna mondani. Most a testületi ülésen szembesült azzal, amit a jegyző 
asszony leírt. Kéri, hogy a képviselőknek azt a jogát szíveskedjenek megadni, hogy tudjanak 
felkészülni az ülésre, vagy legalább egy nappal előbb kapják meg az anyagot. Nem a most 
tárgyalt előterjesztés ellen van kifogása, hanem az ellen, hogy nem kapták meg korábban, 
vagy legalább a bizottsági ülésen. 
 
Visszajön az ülésterembe Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Egyetért Dr. Bakács Tiborné képviselő által elmondottakkal, mert ha legalább az ülés előtt két 
órával megkapja az előterjesztést, akkor átnézi a korábbi ülés anyagait, és a jogszabályt is, és 
tudna érvelni. Épp úgy nem tud jogszabállyal szó szerint érvelni, mint ahogy a jegyzőnő sem 
tud. Ezután nem fog nyilatkozni olyan előterjesztésre, amit előzetesen nem kap meg. 
 
Ormai István polgármester: 
Természetesen arra törekednek, hogy minden előterjesztést, minél előbb kapjon meg 
mindenki, hogy tudjon felkészülni az ülésre. 
A testületnek joga van nem meghozni a döntést azokról a javaslatokról, előterjesztésekről, 
amelyek elé kerülnek. Nekik pedig az a dolguk, ha úgy ítélik meg, hogy van egy olyan téma, 
amit mindenképpen a testület elé kell hozni, mert dönteni kell róla, és az olyan kategóriába 
esik, amit nem zár ki az SZMSZ, hogy tárgyalják, akkor azt idehozzák. Mert az pedig az ő 
felelősségük, ha tudnak egy meghozandó döntésről, és nem terjesztik be, akkor az a baj. Az az 
álláspontja, hogy ez a téma teljesen világos dolog. Ha a képviselők úgy gondolják, akkor 
tartsanak szünetet, hogy elolvashassák ezt az előterjesztést. 
Arról van szó, hogy jegyző asszony nagyon helyesen cselekedett, amikor ezt az előterjesztést 
idehozta a mai napon a képviselő-testület elé. Ha nem teszi, akkor annak viszont beláthatatlan 
következményei lettek volna. Akkor olyan megbízások születnek, amelyek nem felelnek meg 
az előírásoknak. Egy dolog pontosításra került, egy teljesen új helyzetről van szó, kéri a 
testületi tagok belátását. Nem volt még integrált intézmény Nagyatádon, és ennek a következő 
vonatkozásairól sem folyt még gondolkodás, és nem volt gyakorlat. A jegyző asszony 
felismerte azt, hogy ezt úgy kell kezelni, ahogy ő ezt leírta, ennek alapján helyes döntés 
születhet ezekben a vonatkozásokban. Igazuk van a képviselőknek abban, hogy minél előbb, 
és korábban kell ezeket az anyagokat kiküldeni. Nem tudnak attól eltekinteni, ha ezt ma 
délelőtt ismerte fel a szakember, akkor ne használják ki azt a lehetőséget, hogy ma ülésezik a 
képviselő-testület. Megtehették volna azt, hogy hétfő reggelre összehívnak egy testületi ülést. 
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Ezt az anyagot mindenképpen meg kellett volna, hogy tárgyalja a testület, mert a korábban 
hozott határozatnak ezt a pontját pontosítani, korrigálni kellett. Azt gondolja, hogy átlátható, 
világos, és állást lehet benne foglalni. 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
A képviselő-testületnek van egy határozata, amelyben utasította a megbízott igazgatót, hogy a 
közoktatási intézmények intézményegység-vezetőit bízza meg. A mostani módosítás csak arra 
vonatkozik, hogy ezt az utasítást korlátozza azzal, hogy az igazgatótanács döntéséig bízza 
meg őket. Ha ez a javaslat törvénysértő, akkor a korábbi határozat is az volt. Úgy gondolja, ha 
a testület most elfogadja ezt a határozatot, lesz rá ideje, hogy átnézzék, és a következő ülésen 
módosítsák. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Előző javaslatát a következők szerint javasolja módosítani: „Nagyatád Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete utasítja a megbízott igazgatót, hogy az igazgatótanács 
hatályos jogszabályokban meghatározott eljárási rend szerinti döntéséig bízza meg…..” 
 
Ormai István polgármester: 
Kérdése: miből gondolja tanácsnok úr, hogy nem így jár el? Olyan szabályt alkotni, ami 
evidencia, ami kötelessége mindenkinek, ez olyan lépés, ami elbizonytalanít mindenkit, mert 
csak akkor jár el helyesen és jogszerűen valaki, ha a testület erre külön felhívja a figyelmét. 
Ezt olyan határozatnak tartja, ami degradálja minden szervezeti egységüket. Abból kell 
kiindulni, hogy mindenki jogszabály szerint, törvényesen, és a vonatkozó rendelkezések 
szerint jár el. Ezt egy testületi határozattal kötelezővé tenni azt jelenti, hogy nem bíznak 
senkiben, mert lehet, hogy nem úgy jár el. 
Kéri tanácsnok urat, segítsen akkor majd, amikor az SZMSZ-t alkotja az intézmény, 
működjön abban közre. Kéri, hogy ezeket a szempontokat az intézmény új szervezeti és 
működési szabályzatának a megalkotásakor érvényesítsék. 
Kéri Dr. Novák János jogi tanácsnokot, vonja vissza a módosító indítványait. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Visszavonja módosító javaslatait. Át fogja tanulmányozni a jogszabályt és ha ezt jogsértőnek 
tartja, megteszi a jelzést. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 25. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 25. napirend határozati javaslatát 9 igen szavazattal, 4 tartózkodás 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
238/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 175/2007. (V. 31.) számú 
határozatának 7. pontját az alábbiak szerint módosítja: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete utasítja a megbízott igazgatót, 
hogy az igazgatótanács döntéséig bízza meg a 

 
Nagyatádi Óvoda, Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai 
Szakszolgálat Egyesített Óvoda Intézményegység-vezetőjét 
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Nagyatádi Óvoda, Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai 
Szakszolgálat Bárdos Lajos Általános és Zeneiskola Intézményegység-vezetőjét 

 
Nagyatádi Óvoda, Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai 
Szakszolgálat Árpád Fejedelem Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola 
Intézményegység-vezetőjét 

 
Nagyatádi Óvoda, Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai 
Szakszolgálat Babay József Általános és Sportiskola Intézményegység-vezetőjét 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Szakályné Pintér Mária mb. igazgató 
 
 
Kimegy az ülésteremből Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Bejelenti a képviselő-testületnek, hogy július 9-től július 27-ig szabadságát tölti. Kéri a 
testület jóváhagyását. 

 
A képviselő-testület Ormai István polgármester szabadságát 2007. július 9-től július 27-ig  10 
igen szavazattal, 1 tartózkodással, 1 ellenszavazat mellett jóváhagyja. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Visszautal a 2007. május 31-i képviselő-testületi ülésre, amikoris az egyebek pont kapcsán a 
FIDESZ Magyar Polgári Szövetség Nagyatádi Szervezete megszólíttatott, és neki, mint a 
szervezet elnökének lenne tiszte reagálni az elhangzottakra. Egy ominózus röplap kapcsán 
történt polgármester úr nevezett hozzászólása, amely hozzászólás elején dicsérte a 
szervezetet, amelyet ezúton szeretne megköszönni. A röplap kapcsán elhangzott egyrészt a 
formájára vonatkozó sajtpapír kifejezésre nem szeretne reagálni, mert a tartalom minősíti 
igazából ezt a lapot. A tartalommal kapcsolatban is elhangzott egy olyan kifejezés, hogy a 
szervezet megtévesztette a lakosságot. Kérdése, hogy miben tévesztették meg? A röplapot 
magával hozta, ha megtévesztették abban a lakosságot, akkor megkövet minden érintettet. Azt 
mondja a leírtak kapcsán, hogy a tartalma igaz. Pl. valóban 16 évig 16 órakor kezdődött 
általában a testületi ülés, és 14 órára lett összehívva. Ezen nem lehet vitatkozni. Az, hogy 
hitelfelvétel történt, milyen napirendi pontokról volt szó, mennyi a polgármester és az 
alpolgármesterek javadalmazása, a polgármester úr ki nem vett szabadságának pénzbeli 
megváltása megtörtént, hogy az adott ülés napirendi pontjában szerepelt, hogy a 
munkabérekre akkor nem volt meg a fedezet. Hogy áll a város, milyen katasztrofális 
helyzetben van, stb. Minden egyes mondat, ami ebben leírásra került, az igaz. Így 
polgármester úr kijelentésével szemben nem tévesztették meg a lakosságot. Az lenne a 
polgármester úr felé a kérése, hogy kövesse meg a város lakóit, és a szervezetüket, mivel 
rossz fényben tüntette fel őket. 
 
Ormai István polgármester: 
Elég sokáig tartott ez a reagálás, egy hónapot igénybe vett. Az akkor elmondottakat 
természetesen most is tartja. Nem kíván vitatkozni, az úgy igaz, ahogy ő ott elmondta. 
 
Visszajön az ülésterembe Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
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26. Interpellációk 
 
Kimegy az ülésteremből Dr. Novák János képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Tátrai Jenő képviselő: 
A Mozgáskorlátozottak Nagyatádi Egyesületének képviselője megkereste és kérte a segítségét 
abban, hogy a Város Rendőrkapitányság épülete előtt mozgáskorlátozott személyek részére 2 
db parkoló kialakításában legyen segítségükre.  
 
Ormai István polgármester: 
Egy parkolót kijelölnek a rendőrség előtti parkolóban a mozgássérültek részére. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Tátrai Jenő képviselőt, és a képviselő-testületet, hogy 
az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Tátrai Jenő képviselő és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangú – 12 – 
igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
239/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az interpellációra adott 

választ elfogadja. 
 
2.  A képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Városi Rendőrkapitányság  épülete előtti 

parkolóban egy parkoló helyet a mozgáskorlátozottak részére jelöljenek ki . 
 Felkéri a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda Vezetőjét, hogy a szükséges 

intézkedéseket tegye meg. 
Határidő: értelem szerint  
Felelős : Svégel Gábor irodavezető 
 
Piri Attila képviselő: 
Köszönetet mond a Városi Tűzoltóparancsnokságnak a június 7-i felhőszakadás után a Béke 
utcában végzett munkájukért, magatartásukért. Külön megköszöni Szabó Vilmos 
tűzoltóparancsnok személyes közreműködését, illetve annak a két fő tűzoltónak, akik a 
lakosság értékeinek mentésében segítettek. 
A Petőfi utcai lakók levélben keresték meg, amelyet most szó szerint felolvas: „Tiltakozunk a 
város vezetésénél, mert a Petőfi utcában lakó, rendes adófizető polgárokat mostohagyerekként 
kezeli a város vezetősége fűnyírás szempontjából. A fűnyírást a közterületre értjük, amihez az 
állampolgároknak semmi köze sincs. Ha a közterületre kirakunk egy raklap cserepet, akkor 
használatbavételi engedélyt kell kérni, és fizetni érte. Akkor mi joggal nyírjuk az ingatlanok 
előtt lévő közterületen a füvet? Vannak olyan utcák és mellékutcák, ahol hetente egyszer 
nyírják a füvet, pedig nem is számít főútvonalnak a nagyatádi térképen. Azzal fordulunk a 
város vezetéséhez, hogy vizsgálják felül a fűnyírási tervet a városban, hogy ez megfeleljen 
minden lakó számára, és ne tegyenek kivételt senkivel se. Ha pedig a közterületen kell 
nyírnunk a füvet, akkor engedjék el a kommunális adót. Kérjük a város vezetőségét, hogy 
levelünkre 8 napon belül válaszolni szíveskedjen, és a problémára megoldást találni. Ha ez 
nem sikerül, kénytelenek leszünk a médiához fordulni segítségért. Tisztelettel: a Petőfi utca 
lakói (25 család aláírása).” 
Megbízták azzal, hogy 8 napon belül a választ átveheti, mint a városrész képviselője, és ő 
fogja tájékoztatni a levélírókat. 
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Visszajön az ülésterembe Dr. Novák János képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A hulladékgazdálkodásról szóló rendelet alapján a város egész területén a családi házas porták 
előtt a fűnyírás a tulajdonos feladata. A város belső részeiben a város tisztántartása érdekében 
a Városgondnokság elvégzi a szükséges fűnyírásokat. Valamint arra van lehetőség több év 
óta, hogy azoknál a portáknál, ahol képtelenek elvégezni koruknál, betegségüknél, szociális 
helyzetüknél fogva, ott körzet képviselőjével egyeztetve a gondnokság dolgozói elvégzik ezt a 
munkát.  
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Zöldi Aurélia igazgató: 
Az utóbbi évek fűnyírási gyakorlata alapján elmondja:  az összes kaszált alapterület 48 hektár, 
amit a Városgondnokság végez, a fő utak menti terület 6 hektár, 32 hektár pedig a tömbházak 
közötti közterületek, parkok, a családi házak előtti kaszálási terület valóban növekedett az 
utóbbi időben, jelenleg 10 hektár. Ebben az elmúlt évben a bodvicai városrész is szerepelt. 
Ebben az évben a támogatások csökkentése, illetve létszámleépítések folytán meg kellett 
nézni, hogy milyen gyakorisággal és mely területeken tudnak vállalni kaszálást. 
Javaslata, hogy teljeskörűen és a jövőre vonatkozóan utcákra bontva kellene készíteni egy 
irányelvet, amely alapján a Városgondnokság tudná végezni a munkáját. Az idősek előtti 
kaszálás az évek folyamán növekedett, már 154 ház előtt vágják a füvet. Ezzel kapcsolatban is 
javasolja, hogy más módon kerüljön elbírálásra a méltányosságból történő kaszálás. 
 
Visszajön az ülésterembe Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni mindazoknak, akik kaszálják a házuk előtt a közterületet, mert tudják, hogy a 
lakó kötelessége ugyanúgy, mint télen a hó eltakarítás, a síkosság mentesítés, az átereszek 
tisztántartása és a zöld terület kaszálása. Két irányba lehet ebből elmozdulni: vagy ott sem 
kaszálnak a családi házas övezetekben ahol eddig kaszáltak, minden honnan visszavonulnak, 
ez egységessé teszi a dolgot. Vagy mindenhol kaszálnak, de az nagyon sok plusz pénzbe 
kerül. A közbülső megoldást ki kell munkálni. Módosítani kell a rendeletet, mert jelenleg a 
rendelet alapján mindenki köteles a háza előtt lekaszálni. Ha a Városgondnokság kaszál, 
akkor ez a rendelet nem érvényes, oka fogyottá válik, ezen a dolgon alapvetően változtatni  
kell. Megkérdezi Zöldi Auréliát, a Városgondnokság igazgatóját, mit jelentene, ha mindenütt 
a városban elvégeznék a kaszálást? 
 
Zöldi Aurélia igazgató: 
Kimunkálták ezt a lehetőséget is, területben + 64 % feladatnövekedést jelentene, vagyis 75,5 
hektárra növekedne a kaszálandó terület. Hozzávetőleges kalkuláció alapján a kapacitásukat 
50 %-kal kellene bővíteni, anyagilag pedig éves szinten 10 millió forint plusz kiadás, és 8 fő 
felvételét tenné szükségessé, erre a 6 hónapra, amíg a kaszálás tart. A géppark tekintetében is 
beruházást kellene végezni kb. 31,5 millió forint értékben. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Az lenne a legjobb, ha a városban mindenhol el tudnák végezni ezt a szolgáltatást. Nem 
biztos, hogy az lenne a jó megoldás, ha rendeletet hoznának róla. Azt kellene megállapítani, 
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hogy mi az a mérce, amivel meg lehetne állapítani, hogy ki a valóban rászoruló. Kötelezhető-
e a városban élő, fizikailag alkalmas hozzátartozót arra, hogy a szülei területén lekaszálja a 
füvet? Van-e egyáltalán helyben lakó olyan hozzátartozója, aki a beteg hozzátartozó helyett el 
tudja végezni ezt a munkát. Állandóan változik a jogosultak köre, sokan értékesítik az 
ingatlant, és az új tulajdonos sem kaszál. Újra meg kellene mindenkit nyilatkoztatni, hogy 
jogosult-e.  
Lehet, hogy a Városgondnokság átvilágításával is lehetne megtakarítást, illetve 
kiadáscsökkentést elérni.  
 
Boros Bálint képviselő: 
A Jókai utcában a Városgondnokság szépen lekaszálta a területet, azonban a vasúti sín előtti 
részen még nem végezték el a munkát. Kéri, hogy az ígéretnek megfelelően ezen a szakaszon 
is kaszálják le a füvet. 
Vannak olyan helyek a városban, ahol az idős, mozgáskorlátozott állampolgárok nem tudják 
lekaszálni az ingatlanjaik előtt a füvet. A rászorultságot felül kell vizsgálni, valamennyi 
képviselő a körzetében segítse ezt a munkát. 
 
 
Kimegy az ülésteremből Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Nagyon komoly kérdés, az embereket is foglalkoztatja, az önkormányzatot is foglalkoztatja, 
érdemes azon gondolkodni, hogy mi legyen, mert választ várnak a Petőfi utcai lakók. Az 
egyik válasz az, amit leír a rendelet, és a jegyző asszony elmondott. Azoknál a lakóházaknál, 
ahol az ott lakó valamilyen ok miatt nem tudja lekaszálni a füvet, ott ezt tegyék meg, de a 
meglévő adatbázist vizsgálják felül. Ezt a problémát meg kell oldani, vizsgálják felül, de 
folytassák ezt a gyakorlatot. Nincs mód arra, hogy ebben az évben gépeket vásároljanak, új 
embereket állítsanak munkába, és ilyen ráfordítást eszközöljenek, mint amit az igazgatónő 
elmondott. Azt szeretné, ha mindenhol kaszálnának, csak ezt nem lehet fizikailag megoldani. 
Az embereknek és a gépnek megvan a kapacitása, hogy mennyit bírnak el időben, területben. 
A tavalyi gyakorlat az volt, hogy minden városrészben volt egy kiegyenlítő kaszálás, ami azt 
a célt szolgálta, hogy a nagyon nagy eltéréseket egyszer vagy kétszer a nyár során 
kiegyenlítette, teljesen azonos állapotot hozott létre. Ezt fel kell vállalni ebben az évben is, de 
tudni kell, hogy ez korlátozott. 
Egészen különleges helyzetek vannak, amelyeket meg kell oldani. Pl. a Mező utcából a 
konzervgyári raktár felé nyíló köz, az Eperjesi utcából a gázfogadó felé nyíló dűlő út, a mély 
árok a henészi bolt és kocsma előtti szakaszon.  
Végig kell gondolni, hogy hogyan lehet ebben a dologban egy még egységesebb eljárást 
megfogalmazni és rögzíteni. 
Ismételten kéri, hogy aki eddig lekaszálta az ingatlana előtti területen a füvet, továbbra is 
tegye ezt meg. 
 
 
 
Piri Attila képviselő: 
Az embereket irritálja, hogy miért kaszálnak egyik utcában egy évben pl. tizenkettőször, amíg 
Bodvicán egyetlen egyszer sem. A középértéket kellene megtalálni, hogy az emberek lássák a 
szándékot, hogy egy-két alkalmas kaszálással már látnák a segítő szándékot. 
 
Tátrai Jenő képviselő: 
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Felül kellene vizsgálni azt is, hogy az újkúti bejárótól egészen a benzinkútig azt a mély 
árokrészt pázsitminőségre szükséges-e kaszálni, mivel ez egy hatalmas terület. Ugyanez van a 
másik bejövő út felől, a Danuvia felőli részen is. Ezeket a területeket elég lenne csak bizonyos 
fűmagasság után, és nem kéthetente kaszálni, akkor ezek helyett,ugyanazzal a költséggel, más 
területeken is többször lehetne kaszálni. 
 
Bakos József képviselő: 
A korábbi években már volt téma a Városgondnokság helyzete a képviselő-testület 
napirendjei között. A helyzet azóta csak romlott. Jelentősen növeli a költségeket az, hogy az 
intézmény a város szélén van, s a városba bejutás is komoly plusz kiadást jelent az 
üzemanyagban is. Nem a Városgondnokságot kell átvilágítani, hanem a tevékenységet, és a 
mozgást. Nem tartja jó ötletnek, hogy ismét egyenként vizsgálják felül a rászorultságot. A 
város évről-évre öregszik, és növekszik azok száma is, akik nem tudják lekaszálni a füvet. A 
fluktuációt pedig nem lehet figyelemmel kísérni. A rendelet nem csak a kaszálást 
szabályozza, hanem a hó- és síkosság mentesítést is. A rendelet is felül kell vizsgálni, meg 
kell nézni, hogy mekkora a kaszálandó terület és mennyibe kerül, és azt is meg kell nézni, 
hogy miből lehet ezt megspórolni. 
 
Ormai István polgármester: 
A probléma valós. Javasolja, hogy a problémás területeket, amelyek szóba jöttek, azokat 
kezelni kell. A felülvizsgálatot el kell végezni, és tételezzék fel, hogy valóban csak azok 
kérik, hogy segítsék az utcafrontot rendben tartani, akik erre valóban rászorultak. Ebbe a 
munkába vonják be a képviselőket, és a szociális ügyekkel foglalkozó kollégákat is. 
A tavalyihoz hasonló kiegyenlítő folyamatot valósítson meg a Városgondnokság a városban, a 
Bodvicai városrészen is. 
A költségvetés készítése során térjenek erre vissza, egy pontban foglalkozzanak azzal, hogy 
mi legyen. Két lehetőség van: teljesen visszavonulni, vagy egy rendszert kialakítani, ami 
érinti a város teljes területét. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Javaslata, hogy a sorrendiséget kell meghatározni. Első lépésként küldjenek ki egy igénylő 
lapot minden lakónak, a képviselők gondoskodjanak erről. Ezen igénylőlapok alapján a 
Városgondnokság munkatársai és a szociális ügyekkel foglalkozó szakemberek a képviselővel 
együtt bírálják felül ezeket az igényeket, és akkor kialakul egy végső szempont. 
 
Ormai István polgármester: 
Nem tudják ezt ennyire egzakt módon szabályozni, nem lehetséges. Van egy kiindulási alap, 
azon el lehet indulni, és a televízióból is mindenki értesül erről, be tudnak jelentkezni, akik 
esetleg kimaradtak ebből, illetve nem kérik a továbbiakban a kaszálást. Lehet, hogy a Petőfi 
utcában is lesznek olyanok, akik levágják a házuk előtt a füvet. Biztos abban, hogy az 
emberek értik, és átlátják ezeket a dolgokat, maximálisan bízik a nagyatádiakban, hogy látják 
azt, és érzékelik, hogy segíteni akarnak, de most olyan helyzetben van az önkormányzat, hogy 
ennél radikálisabb változtatást pillanatnyilag nem tudnak tenni. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Piri Attila képviselőt, és a képviselő-testületet, hogy 
az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Piri Attila képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ 9 igen szavazattal, 
4 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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240/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az interpellációra adott választ 
elfogadja. 
 
A képviselő-testület utasítja a Városgondnokság igazgatóját, hogy: 
-  a Városgondnokság munkatársai a Polgármesteri Hivatal szociális ügyekkel 

foglalkozó ügyintézőivel, valamint a terület képviselőjével együttműködve vizsgálják 
felül a szociálisan rászoruló, az ingatlanok előtti terület kaszálását saját erőből 
elvégezni nem tudó személyek igényeinek indokoltságát; 

-  az elmúlt évhez hasonlóan, ebben az évben is, végezzenek kiegyenlítő kaszálást a 
bodvicai városrészben is; 

- a 2008. évi költségvetési koncepció készítésekor térjenek ki a probléma kezelésének 
megoldására 

Határidő: folyamatos, illetve a 2008. évi költségvetés tervezésekor 
Felelős :   Zöldi Aurélia igazgató 
 
Boros Bálint képviselő: 
A Jókai utcában este 9 és 10 óra között a fiatalok nagyon gyakran randalíroznak, zavarják a 
pihenni vágyók nyugalmát. Korábbi tapasztalat, hogy a rendőri jelenlét visszatartó erejű, ezért 
kéri a rendőrkapitányság közreműködését. 
A Jókai utca 11. számú épület lakói jelezték, hogy az épület előtti kanyarban a motorosok 
nagy sebességgel közlekednek, veszélyeztetve a gyalogosan közlekedők, illetve a gyermekek 
testi épségét. Ebben a kérdésben is a rendőrség segítsége szükséges. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A rendőrségnek jelezni fogják ezt a problémát és kérik, hogy ezen a területen fokozottan 
járőrözzenek, illetve ha szükséges, időszakonként a közterület-felügyelőkkel közösen 
ellenőrizzenek. 
 
Ormai István polgármester: 
A polgárőr egyesületet is be lehet vonni ebbe a tevékenységbe. A rendőrségnek két dolog 
miatt kell átiratot küldeni: a Jókai lakótelep esti, késő esti nyugalma, a Jókai lakótelep – 
Móricz Zsigmond utca sarkán lévő motorozás ügyében. A polgárőrségnek pedig a lakótelep 
esti, késő esti nyugalma védelmének érdekében írjanak levelet. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Boros Bálint képviselőt, és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Boros Bálint képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangú – 13 
– igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 
 
241/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az interpellációra adott 

választ elfogadja. 
 
2. A képviselő-testület felkéri a város jegyzőjét, hogy: 



 52 

- levélben keresse meg a Városi Rendőrkapitányság vezetőjét, és kérje, hogy a 
Jókai utcai lakók nyugalma érdekében 21 és 22 óra között fokozott járőrözéssel 
igyekezzenek megakadályozni az elmúlt időszakban tapasztalható randalírozást. 
Továbbá kérje a rendőrség segítségét a Jókai utca – Móricz Zsigmond utca 
sarkán nagy sebességgel közlekedő motorosok ellenőrzéséhez; 

 
3. - írásban kérjen segítséget a Városi Polgárőr Egyesület Vezetőjétől a Jókai utca 

esti,  késő esti nyugalma megőrzésének érdekében.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős : Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
 
Dr. Bakács Tiborné képviselő: 
A simongáti diszkóból késő éjjel haza felé tartók nagy zajt okoznak, randalíroznak. A 
rendőrség segítségét kellene kérni a hangoskodás megszüntetésében. 
A Hunyadi utca északi oldalán, a tízemeletes épületeknél nincs semmilyen játszótér, ahol a 
gyerekek játszani tudnának. Kéri, hogy a játszóteret újítsák meg, illetve legalább a homokozót 
töltsék fel homokkal. 
Az E.ON Zrt-hez több alkalommal jelezték, hogy a tízemeletesek mögötti parkoló részen nem 
világítanak a lámpák. Kéri az önkormányzat intézkedését. 
 
Ormai István polgármester: 
A rendőrségnek írt levél egyik pontjában szerepelni fog a simongáti diszkóból távozók 
ellenőrzésének kérése. A rendőrkapitány úrral folytatott megbeszélésen elhangzott, hogy ez a 
tevékenység szerepel a rendőrség programjában. 
A közvilágítással kapcsolatos jelzést a Műszaki Iroda munkatársai továbbítják az E.ON 
illetékesei felé. 
Kéri a Városgondnokság igazgatóját, hogy a tízemeletesek mögötti játszótéren lévő 
homokozót töltsék fel homokkal. 
 
Zöldi Aurélia igazgató: 
A városban minden homokozót feltöltöttek május hónapban, de az említett területen lévőt 
ismét fel fogják tölteni. 
 
Ormai István polgármester: 
Nem áll módjában az önkormányzatnak most oda játékokat vásárolni. Sehova nem vettek, 
nagyon sok helyen dolgoztak, nagyon sok játszóteret megújítottak. Kéri Dr. Bakács Tiborné 
képviselőt, hogy figyeljen oda arra, hogy a 2008-as évi költségvetési koncepciónál, ha a 
minimum programba is, de kerüljön bele ez a terület. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Bakács Tiborné képviselőt, és a képviselő-
testületet, hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Dr. Bakács Tiborné képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ 
egyhangú – 13 – igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
242/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
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1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az interpellációra adott 
választ elfogadja. 

 
2. A képviselő-testület felkéri a város jegyzőjét, hogy a Városi Rendőrkapitányság 

Vezetőjének jelezze, hogy a simongáti diszkót látogató személyek záróra után az 
utcán hangoskodnak, randalíroznak. Kérje a rendőrség segítségét a probléma 
megoldásában. 

 
 Határidő: 2007. július 6. 
 Felelős : Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
3. A képviselő-testület felkéri a Városgondnokság igazgatóját, hogy a tízemeletes 

épületek mögötti játszótéren lévő homokozó ismételt feltöltéséről gondoskodjon. 
 
 Határidő: 2007. július 6. 
 Felelős : Zöldi Aurélia igazgató 
 
4. A képviselő-testület felhívja a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda Vezetőjét, hogy 

a tízemeletesek mögötti parkolóban lévő lámpák megjavítását kérje az E.ON Zrt. 
illetékeseitől. 

 
 Határidő: 2007. július 6. 
 Felelős : Svégel Gábor irodavezető 
 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A Kereskedők Háza előtt lévő ivókútban nincs víz. A nagy kánikula idején rendkívül jó 
szolgálatot tenne az arra közlekedőknek. Kéri a kút megjavítását. 
Javasolja a Spar Áruház és a Kórház közötti, a Beregszászi utcával szemben lévő bejáratot 
egyirányúvá tenni úgy,  hogy csak befelé, a kórház felé lehessen kanyarodni. Arról a részről 
kijönni csak a kórház hátsó portájánál, másik irányba csak a Spar felé lehetne közlekedni, 
kifelé a Spar mögött lehetne kijönni. Ez felveti a Spar üzlethez érkező áruszállító kaminonok 
problémáját, akik ezen a szűk úton nem tudnak kimenni. Az ő esetükben kivételt képezne egy 
kiegészítőt tábla, illetve a másik irányból egy figyelmeztető tábla kihelyezése.   
 
Zöldi Aurélia igazgató: 
Az ivókút szerkezetét az elmúlt év folyamán három alkalommal kellett cserélni, mert 
javíthatatlanná vált. Az idén is tapasztalták, megrendelték az újat, de sajnos nagyon rövid idő 
alatt ismét tönkre teszik. 
 
Ormai István polgármester: 
Van egy rossz konstrukció, amit negyedszer cserélt a Városgondnokság. Akkor ezen túl kell 
lépni és egy működőképes konstrukciót kell beépíteni. Ennek a műszaki feltételeit teremtsék 
meg a szakemberek. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Melsin Valentin képviselőt, és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Melsin Valentin képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangú – 
13 – igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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243/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az interpellációra adott 

választ elfogadja. 
 
2.  A képviselő-testület felkéri a Városgondnokság igazgatóját, hogy tegyen 

intézkedéseket a Kereskedők Háza előtt lévő, jelenleg is rossz ivókút új konstrukció 
szerinti helyreállításáról.   

 
Határidő: azonnal 
Felelős : Zöldi Aurélia igazgató 
 
 
Svégel Gábor irodavezető: 
Megkéri Melsin Valentin képviselőt, hogy az ülés után pontosítsák az általa említett, Spar 
Áruház és Kórház közötti szakaszra vonatkozó, közlekedési variációt. Ha ez megtörténik, 
akkor is bővebb körben kell átgondolni, mivel jelenleg egy közlekedési hatóság által 
elfogadott rendszer van életben, ami a mostani jogszabályoknak megfelel. Természetesen 
minden, ettől jobb megoldást támogat, de szeretné látni, hogy a javaslat pontosan miről szól. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Személyesen megbeszélik a közlekedési javaslatot az irodavezető úrral. 
 
Ormai István polgármester: 
Azt meg lehet tenni, hogy miután ezt megbeszélték, kérjenek egy közlekedési szakembertől 
javaslatot. Meg kellene fogalmazni egzakt módon, hogy mi a probléma, hogy van-e javaslata 
a közlekedési szakembernek. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Melsin Valentin képviselőt, és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Melsin Valentin képviselő, és a képviselő-testület hogy az interpellációra adott választ 
egyhangú – 13 – igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
244/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az interpellációra adott 

választ elfogadja. 
 
2. A képviselő-testület felkéri a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda Vezetőjét, hogy 

Melsin Valentin képviselő úrral történt egyeztetés után kérjen közlekedési 
szakembertől javaslatot a Spar Áruház és a Kórház közötti terület közlekedési 
problémájának megoldására. 

 
 Határidő: 2007. augusztusi testületi ülés 
 Felelős : Svégel Gábor műszaki irodavezető 
 
 
Greller Károly képviselő: 
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A korábbi testületi ülésen jelezte, hogy a D-Back üzem dolgozói átjárnak a vasúton, a 
területen szemetelnek, zavarják az ott lakók nyugalmát. Nem az átjárás megszüntetését kérte, 
hanem azt, hogy az üzem vezetőjét tájékoztassák a felvetésről, és kérjék a dolgozók 
figyelmeztetését a szemetelés, illetve a hangoskodás megszüntetésére. 
 
Ormai István polgármester: 
Személyesen megkeresik az üzem vezetőjét, és elmondják a problémát. 
 
Greller Károly képviselő: 
A Szabó Dezső utca sarkán működő italbolt vendégei a hangoskodásukkal zavarják a környék 
lakóinak nyugalmát.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Ennek a problémának a szezonja kezdődött el. Több ilyen helyről is, ahol a lakóterületekhez 
közel vannak az italboltok, jelezték már ezt a problémát, így tudomásuk van róla,  
szabálysértési feljelentés is érkezett a hivatalhoz. Az üzletek nyitvatartását indokolt esetben 
lehet korlátozni, de ahhoz az eljárást le kell folytatni. A problémát a kerthelyiség megléte 
okozza. Az üzlet működtetője maga határozza meg a nyitva tartás rendjét, és a betartást 
ellenőrizhet a hivatal. Az előírás, hogy este 10 óra után a kerthelyiségben nem 
tartózkodhatnak vendégek.  
 
Ormai István polgármester: 
Kéri, hogy az illetékes munkatársak gyorsan, határozottan, a lakosság érdekeit képviselve 
járjanak el, határozottan lépjenek fel azzal a céllal, hogy az időben és a problémák 
megoldásában is a korlátozásokat építsék be, és szankciókat alkalmazzanak. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Greller Károly képviselőt, és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Greller Károly képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangú – 
13 – igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
245/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az interpellációra adott 

választ elfogadja. 
 
2.  A képviselő-testület felhívja a hatósági és ügyfélszolgálati iroda vezetőjének 

figyelmét, hogy a Szabó Dezső utca - Kolozsvári utca sarkán lévő italbolttal 
kapcsolatos bejelentést az iroda szakemberei vizsgálják ki, és a probléma 
megoldására tegyenek intézkedéseket.  

 
Határidő: 2007. augusztusi testületi ülés 
Felelős : Vucskics Anna aljegyző, a hatósági és ügyfélszolgálati iroda vezetője 
 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A József Attila utca sarkán, illetve az Ady Endre utca végén erős esőzések alkalmával megáll 
a víz. Az a gond, hogy a föld alá egy gyűjtő árokba két rácson folyik az utca mindkét oldalán 
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a víz. A rácsot ki kellene venni, és a lefolyót kitisztítani, mert a vizet ez a lefolyó elvezeti az 
út alatt. 
 
 
Ormai István polgármester: 
A műszaki iroda eljár a dologban, július végéig.   
 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Novák János képviselőt, és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
 
Dr. Novák János képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangú – 
13 – igen szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 
246/2007. (VI. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az interpellációra adott 

választ elfogadja. 
 
2.  A képviselő-testület felkéri a műszaki és vagyongazdálkodási iroda vezetőjét, hogy a 

József Attila utca sarkán, az Ady Endre utca végén lévő lefolyó tisztításáról 
gondoskodjon. 

 
Határidő: 2007. július 31. 
Felelős : Svégel Gábor műszaki irodavezető  
 
 
Dr.Bakács Tiborné képviselő: 
Megköszöni Dr. Gyenesei István országgyűlési képviselő úrnak, hogy a városban élő több 
mint 100 családnak segített az erkélyekre felszerelt redőnyök leszedése ügyében. Kéri a 
képviselő úr további támogatását az ügyben, hogy a redőnyöket ne kelljen a lakóknak 
leszereltetni.  
 
Dr. Gyenesei István országgyűlési képviselő: 
Csak a dolgát végezte, amikor a nagyatádi emberek problémáját jelezte a miniszter úrnak. Itt 
egy törvényi szabályozás betartásáról van szó. Úgy tűnik, hogy a szolgáltató hatóságként 
viselkedve, törvényre hivatkozva szeretné ezt megtenni. Egyedileg szükséges megvizsgálni, 
hogy hol kell a redőnyöket leszerelni az erkélyekről. Az emberek védik a nehezen 
megszerzett kis értékeiket télen a hó, nyáron a hőhatás okán. A miniszter úr megígérte, hogy a 
minisztérium által biztosított szakértőkkel egyedileg megnézik azokat a helyeket, amelyek 
kérdésesek lehetnek és megpróbál ebben segíteni. 
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Ormai István polgármester megköszöni a részvételt, jó pihenést kíván mindenkinek. A 
képviselő-testület ülését 17.30 órakor bezárja. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Ormai István              Dr. Kovács Ildikó 
polgármester             jegyző 
 
 
 
Kovács Károly                 Dr. Novák János 
képviselő                     képviselő, jogi tanácsnok 
 

                         jegyzőkönyv hitelesítők 


